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Imamo nov zbirni center 

Center starejših Notranje Gorice je odprt

Častni občan je Jože Šilc
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Spoštovane občanke in občani!
Za nami je obdobje, v katerem smo z vrsto otvoritev in prireditev 

obeležili občinski praznik. Občinski praznik je običajno priložnost, da 
se za delo, trud in prispevek k razvoju, zahvalimo zaslužnim posamezni-
kom in društvom. Tudi letos je bilo tako. 

Za izjemen prispevek k razvoju lokalne sku-
pnosti je najvišje občinsko priznanje, naziv ča-
stnega občana Občine Brezovica, prejel gospod 
Jože Šilc. Vsem društvom in posameznikom, ki 
ste sodelovali v vrsti prireditev, se ob tej priložno-
sti iskreno zahvaljujem. Slavnostna akademija, 
s tokrat izjemno udeležbo občinskih svetnikov 
in tudi krajanov, je potekala na Rakitni. Tudi 
sklepno dejanje letošnjega praznovanja, likovna 
kolonija Ex tempore, je bila letos na Rakitni. Ob 

zaključku kolonije je bila tudi razstava in podelitev nagrad najboljšim 
po oceni strokovne žirije. V organizaciji folklorne skupine Rožmarin je 
v prostorih zadružnega doma v Vnanjih Goricah potekala tudi izredno 
zanimiva razstava miniatur slovenskih narodnih noš.

Zagotovo veste, da je v tem času naša občina bogatejša za nov, 
verjetno najsodobnejši, center starejših v Sloveniji. Svoj prostor v njem 
bodo prvi stanovalci dobili že v začetku novembra.

Bogatejši smo tudi za nov sodoben center za ločeno zbiranje kosov-
nih odpadkov. Na lokaciji ob Komunalnem podjetju Brezovica je mo-
žno dvakrat tedensko brezplačno odlagati vse vrste kosovnih odpadkov.

V sklopu prireditev ne morem niti mimo izredno obsežne in uspešne 
demonstracije različnih načinov in oblik reševanja pripadnikov gasilskih 
enot in enot Civilne zaščite, ki je potekal v Notranjih Goricah. Zelo zani-
miva vaja si je morda zaslužila le nekaj več pozornosti občanov, vendar 
bo za to priložnost že ob prihodnji vaji.

Tudi pri infrastrukturnih projektih dobro napredujemo. V začetku 
novembra bodo z deli na krožišču v Podpeči začeli delavci CP Ljubljana. 
V času gradnje, to je okvirno eno leto, vas prosim za dosledno upo-

števanje spremenjenega prometnega režima in seveda prepotrebno str-
pnost. Uporabno dovoljenje pa je že dobil cestni odsek skozi Notranje 
Gorice in s tem smo odpravili še eno najnevarnejših cestnih točk.

Tudi pri projektu železniško postajališče Vnanje Gorice se stva-
ri počasi, vendar vztrajno premikajo. Izvedeni so bili potrebni odkupi 
zemljišč, kar je predpogoj za pridobitev gradbenega dovoljenja in ob 
predpostavki, da ne bo dodatnih birokratskih zapletov, naj bi gradnja 
stekla prihodnje leto.

Najnovejša informacija o kanalizacijskem omrežju Vnanje in Notra-
nje Gorice pravi, da je v trenutku, ko to berete, že podpisana odločba o 
dodelitvi evropskih in državnih sredstev, kar pomeni, da bomo omrežje 
in čistilno napravo morali zgraditi v naslednjih treh letih.

Še bolj pa me je razveselila novica, da je Ministrstvo za okolje in 
prostor dalo možnost kandidature za evropska sredstva občinam na 
področju Krajinskega parka Ljubljansko barje. Gre za izvedbo kanaliza-
cijskih omrežij v aglomeracijah, velikosti od 50 do 2000 populacijskih 
enot, in sicer le na zavarovanih območjih. V praksi to pomeni, da bo 
naša občina lahko kandidirala za dodelitev sredstev za izgradnjo kana-
lizacije in čistilne naprave v obeh aglomeracijah na področju KS Podpeč 
- Preserje. Skupaj z drugimi občinami, že pripravljamo nabor operacij, 
koordinacijo skupne kandidature pa je prevzela naša občinska uprava.

Gradnja kanalizacije v naselju Radna na Brezovici sicer v tem trenut-
ku ne napreduje zaradi odsotnosti izvajalca, bodo pa z deli nadaljevali 
po praznikih.

Tudi na Rakitni smo tik pred pričetkom gradnje in v novembru pri-
čakujem, da bosta obe gradbišči aktivni.

Iz napisanega je lahko razbrati, da nam dela in nalog še lep čas ne 
bo zmanjkalo. Naj le ostane tako.  

    Metod Ropret,
župan

Iz občinske hiše
Center starejših Notranje Gorice je odprt

V sredo, 12. oktobra, smo v naši občini otvorili dom starejših ob-
čanov, slavnostni trak pa so prerezali Davor Dominkuš, generalni di-
rektor direktorata za socialne zadeve Ministrstva za delo, družino in 
socialne zadeve, brezoviški župan Metod Ropret in dr. Alenka Žnidaršič 
Kranjc, predsednica nadzornega sveta podjetja Deos. Odprtja so se 
udeležili tudi generalni direktor družbe Deos, Bojan Kranjc in župani 
sosednjih občin ter zaposleni, ki bodo poslej delali v domu in skrbeli za 
kvalitetno bivanje starejših. Na otvoritvi se je zbralo več sto občanov, ki 
so z navdušenjem pozdravili novo pridobitev.

Prvi slavnostni govornik Davor Dominkuš je poudaril pomen to-
vrstnih pridobitev in odnos do najbolj ranljivih članov družbe – sta-
rejše generacije: »Pred desetimi leti smo se odločili, da bomo domsko 
oskrbo odprli tudi za izvajalce nejavnega sektorja, torej za zasebnike in 
nevladne izvajalce. Zato vsako leto razpisujemo koncesije za izvajanje 
različnih storitev na področju skrbi za starejše in veseli smo, da imamo 
enega koncesionarja, ki se redno prijavlja na razpise in se je z doseda-
njim delom izkazal kot zelo učinkovit ter kvaliteten, predvsem pa kot 
izvajalec, ki je reševal probleme tam, kjer so najbolj akutni – v Ljubljani 
in njeni širši okolici. Prepričan sem, da bodo dobre izkušnje z družbo 
Deos, živele tudi v tem lepem novem domu.« 

Župan Metod Ropret je prav tako z navdušenjem pozdravil novo 
pridobitev: »Občina Brezovica si je na poti k razvitejši občini zastavila 
vrsto pomembnih ciljev in med njimi je tudi center za institucionalno 
oskrbo starejših občanov. Veseli smo, da smo uspeli za to zainteresirati 
podjetje Deos, ki je zgradilo zahteven in ambiciozen projekt. Vsi smo 

z velikim zadovoljstvom in zanimanjem spremljali, kako v naši lokalni 
skupnosti hitro raste nov, sodoben center za starejše občane, ki bo nu-
dil toplo in varno zavetje vsem, ki bodo tovrstno oskrbo potrebovali. 
Zavedam se, kako mučna morajo biti spoznanja, ki jih prinesejo leta, 
in kako težka mora biti odločitev, da v nekem trenutku zapustimo, naj-
večkrat z lastnimi rokami in trudom zgrajen dom. V tem, verjetno naj-
težjem obdobju življenja, smo gotovo izredno zaskrbljeni in občutljivi. 
A vendar je tako pomembne korake bistveno lažje storiti v domačem 
okolju in ob spoznanju, da ne odhajamo v neznano. Bližina najdražjih, 
pogled na domačo hišo, vas ali cerkev, družba prijateljev in znancev ter 
strokovna oskrba povrnejo zaupanje, energijo in voljo. Takšnih skrbi je 
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za naše občane ob pomoči podjetja Deos nepreklicno konec.« Župan 
je v imenu občine predstavnikoma podjetja Deos podelil posebno pri-
znanje za izjemen prispevek k razvoju občine. 

Kot je v slavnostnem nagovoru dejala dr. Alenka Žnidaršič Kranjc, 
predsednica nadzornega sveta podjetja Deos, novi Center nudi osnov-
no, socialno in zdravstveno oskrbo ter ostale storitve in potrebe za pri-
jetno in brezskrbno bivanje starostnikov: »Danes odpiramo šesti dom 
Deosa. Dom v Notranjih Goricah bo zaposlitev nudil 70 zaposlenim. 
Objekt predstavlja investicijo, vredno 17 milijonov evrov. Tisti, ki ste 
spremljali gradnjo, ste lahko opazili, da je šel prvotni izvajalec v stečaj 
in smo morali sami nadaljevati gradnjo. Gre za naš največji dom, saj 
ima 170 postelj. Druga posebnost so oskrbovana stanovanja. Ta so 
del doma, povezana so v skupne stanovanjske enote, v katerih bo tudi 
v primeru, da se posamezniku poslabša njegovo zdravstveno stanje, 
možno izvajati domsko oskrbo.« 

Na govorniški oder je stopila tudi nova direktorica Centra, Biser-
ka Levačič Nelec, ki je pozdravila novo pridobitev in dejala, da njeni 
zaposleni že komaj čakajo, da spoznajo njegovo notranjost in njegove 
prebivalce. 

Po uradnem delu so si lahko obiskovalci nov objekt tudi pobližje 
ogledali. Nastanitev je možna v eno in dvoposteljnih sobah. Vse sobe 
so opremljene s sanitarijami in tušem, večina sob pa ima tudi balkon in 
pogled na dva notranja atrija ali na okolico doma. Sobe so opremljene 
s priključki za kabelsko TV in telefon ter s hladilniki in s pohištvom, ki 
je prilagojeno negi in oskrbi starejših ter invalidnih oseb. V Centru je 
na voljo tudi 30 oskrbovanih stanovanj, ki bodo na trgu ponujena kot 
lastniška oskrbovana stanovanja. 

V pritličju so skupni prostori: avla, frizerski salon, kavarna, am-
bulanta, fizioterapija in delovna terapija, jedilnica ter večnamenski 
prostor. Dejavnost bodo začeli izvajati v začetku novembra, ko bodo 
v dom sprejeli prve stanovalce. Prednost pri sprejemanju bodo imeli 
starejši iz občine Brezovica, sicer pa bo center namenjen tudi stanoval-
cem iz drugih občin.

Vesna Novak

Imamo nov zbirni center za odpadke
Občina Brezovica je v začetku oktobra odprla prvi zbirni center za 

ločeno zbiranje odpadkov iz gospodinjstev. Center se nahaja pri Ko-
munalnem podjetju Brezovica, v Kamniku pod Krimom, slavnostni 
trak pa so prerezali brezoviški župan Metod Ropret, ljubljanski župan 
Zoran Janković in direktor Snage, Janko Kramžar. Vsi so se zbrali z enim 
samim namenom, da z odprtjem novega zbirnega centra izboljšajo 
kvaliteto odlaganja različnih vrst odpadkov.

Nov zbirni center je skupni projekt Občine Brezovica, JKP Brezovica 
in JP Snaga. Brezovica in domača komunala sta prispevali ureditev ce-
lotnega prostora, za kar so odšteli okoli 60.000 EUR, oprema, označ-
be in zabojniki pa so last podjetja Snaga. Slednje je zadolženo tudi za 
odvoz odpadkov na deponijo Barje, ko bodo zabojniki polni.

Župan Metod Ropret je ob otvoritvi dejal: »Gre za prvi zbirni center 
v naši občini. Za lastni center smo se odločili predvsem zaradi boljše 
dostopnosti našim občanom. Odlagališče smo uredili pri našem jav-
nem komunalnem podjetju v Kamniku pod Krimom. Upam, da bo to 
prebivalcem približalo možnost odvoza kosovnega materiala. V centru 
bodo lahko ljudje vse odpadke različnih frakcij preprosto, nadzorova-
no in predvsem brezplačno odložili.« Ropret je še dodal, da imajo v 
prihodnosti željo in ambicijo zgraditi še en zbirni center, in sicer v ne-
posredni bližini čistilne naprave v Vnanjih Goricah. Tudi tam želijo or-
ganizirati podobno odlagališče kot v Kamniku in s tem tudi krajanom 
Brezovice, Vnanjih in Notranjih Goric tovrstno storitev še bolj približa-
ti. »Glavni namen postavljanja zbirnih centrov je, da skušamo občane 
navaditi na kontroliran in organiziran način odlaganja odpadkov ter 
jih odvrniti od tega, da bi smeti končale v naravi«, je dejal Ropret.

Odprtja pa so se udeležili tudi župani sosednjih občin, župan MOL 
Zoran Jankovič, župan Iga Janez Cimperman, župan Škofljice Ivan Jor-
dan in župan Loga in Dragomerja Mladen Sumina. Vsi so bili nad vi-

denim zadovoljni, dogodek pa jim je popestril tudi nastop učencev OŠ 
Preserje, ki so pripravili poseben »eko hip hop ples«.

Naloga občanov je le, da ob uradnih urah centra pripeljejo odpad-
ke in jih razdelijo po posameznih zabojnikih. Dobrodošla novost so 
gotovo tudi zabojniki za stare avtomobilske pnevmatike in zabojnik za 
folijo, ki se uporablja pri kmetijskem spravilu sena in silaže.

Vesna Novak

Častni občan je Jože Šilc
Priznanje je prejel na slavnostni akademiji ob občinskem prazniku, 

ki je potekala v osnovni šoli na Rakitni. Jože Šilc je naziv »častni občan« 
prejel predvsem zaradi aktivnega delovanja v KS Podpeč - Preserje, kjer 
je bil že leta 1952 glavni pobudnik in ustanovitelj iniciativnega odbora 
za gradnjo vodovodnega omrežja. Več o Jožetu Šilcu lahko preberete v 
intervjuju, v nadaljevanju Barjanskega lista. Še vedno je aktiven v do-
mačem kraju. Za vse dosežke in opravljeno delo se mu občina Brezo-
vica s podelitvijo naziva »častni občan« želi zahvaliti za njegovo delo.

Jože Šilc je ob prejetju naziva dejal: »Zahvaljujem se za priznanje. 
Posebej se zahvaljujem 
za predlog KS Podpeč 
- Preserje in potrditev 
tudi s strani svetnikov 
in občinske uprave. 
Priznanje je potrditev 
za moje dolgoletno 
delo. Moja želja po 
resnem vodovodnem 
omrežju se je uresničila 
ob pomoči aktivnega 
sodelovanja krajanov. 
Posebej se zahvaljujem 
tudi vodstvu občine, 
z županom Metodom 
Ropretom na čelu. Po 
moji oceni in lahko re-
čem tudi po oceni kra-
janov, je dober župan 
in upam, da bo z župa-
novanjem nadaljeval. 
Hkrati pa sem vesel, da 
sva dva današnja do-
bitnika priznanj iz KS 
Podpeč - Preserje in da sva priznanje prejela tu, na koncu naše občine, 
na prelepi Rakitni.«

Grb občine je župan Metod Ropret tokrat podelil Mešanemu pev-
skemu zboru Breza, priznanje občine pa sta prejela Ignac Klemenčič 
in Ivan Prebil. Zbor Breza deluje v Župniji Brezovica in občini uradno 
od leta 2000 ter se aktivno udeležuje pevskih revij in nastopov ob kul-
turnih in drugih prireditvah po vsej Sloveniji in tujini. Sodeluje tudi na 
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tekmovanju mešanih pevskih zborov v Podgori pri Gorici, kjer so lani 
dosegli drugo mesto, letos pa tretje. Trenutno v zboru prepeva 30 
pevk in pevcev, vodi pa jih zborovodja Tone Rozman.

Priznanje občine je prejel Ignac Klemenčič iz Notranjih Goric, ki 
je veliko prostega časa namenil razvoju kraja. Aktivno je sodeloval 
na vseh področjih delovanja takratne skupnosti. Bil je član organov 
krajevne skupnosti, predsednik gasilcev in tajnik krajevne skupnosti. 
Veliko je prispeval k izgradnji vodovoda, obnovi in novogradnji elek-
trične napeljave, razširitvi pokopališča in gradnji prve mrliške vežice. 

Priznanje pa je prejel tudi Ivan Prebil iz Podpeči, ki je aktivno 
sodeloval v domači skupnosti in življenje posvetil razvoju Podpeči in 
Preserja. Sodeloval je pri projektih Krimska telefonija, vodovod Virje, 
povezovalne ceste itn. Bil je ustanovni član Planinskega društva Pod-
peč - Preserje in gospodar doma na Krimu. 

Slavnostne akademije ob prazniku občine, ki so jo letos pripravili 
že sedemnajstič, so se poleg župana Ropreta udeležili tudi podžupan 
Marko Čuden, drugi predstavniki občine, župani sosednjih občin in 
predstavniki domačih javnih zavodov ter društev. Slavnostni nagovor 
je pripadel županu Metodu Ropretu, ki je vse lepo pozdravil in jim 
čestital ob občinskem prazniku. Izpostavil je nekaj glavnih mejnikov 
v sedemnajstih letih delovanja občine: »Od naših začetkov do danes 
smo se iz sramežljive razvili v samozavestno občino, ki ne bo stopica-
la na repu razvitosti slovenskih občin. Želimo imeti urejeno, razvito, 
okolju in občanom prijazno občino, imamo izoblikovane razvojne 
potrebe, ki jih počasi uresničujemo. Imamo voljo, znanje in potenci-
ale, ki jih želimo uporabiti ter združiti. Za svoj razvoj in uspehe smo 
se pripravljeni odrekati, žrtvovati ali potrpeti. Občinski praznik je 
zato priložnost, da se ozremo v preteklost in se dotaknemo priho-
dnosti. Le slabo leto je od lokalnih volitev, praktično nespremenjeno 
občinsko vodstvo in le malenkostno spremenjen občinski svet sta 
dobila potrditev občanov ter trden mandat za prihodnje uresniče-
vanje skupne vizije.« Župan se je ozrl še na najaktualnejše pridobitve 
občine, prenovljen odsek Podpeške ceste skozi Notranje Gorice, nov 
zbirni center za ločeno zbiranje odpadkov v Kamniku pod Krimom 
in nov jahalno - terapevtski center pri Mladinskem klimatskem zdra-
vilišču Rakitna. Nadaljuje se tudi gradnja kanalizacijskega omrežja v 
naselju Radna na Brezovici, postopoma širijo plinovodno omrežje 
po občini, odprli pa smo še nov dom starejših občanov v Notranjih 
Goricah. 

Prireditev je v osnovi šoli na Rakitni potekala v sproščenem 
vzdušju, s kulturnim nastopom pa so jo popestrili pevci Društva 
upokojencev Podpeč - Preserje, otroci in domači pevski zbor iz Raki-
tne Fantje na vasi. Po uradnem delu je potekala še pogostitev, kjer je 
bila priložnost za sproščen klepet in voščila letošnjim nagrajencem. 

Vesna Novak

Podpeški šahovski turnir
Zadnji dan septembra je Šahovsko društvo Podpeč v okviru pra-

znovanja občinskega praznika pripravilo vsakoletni hitropotezni tur-
nir. Vodilo tokratnega turnirju je bilo predvsem zadovoljstvo ob igra-
nju te namizne igre.

Kot je pojasnil Janez Suhadolnik iz podpeškega šahovskega dru-
štva, v sklopu praznika občine Brezovica pripravijo prvi šahovski tur-
nir v šolskem letu. Svoje mojstrstvo, hitro mišljenje in taktiko so med 
seboj soočili šahisti različnih generacij. Na tokratnem turnirju so igrali 
hitropotezni šah na pet minut. Za igro veljajo enaka pravila kot pri 
klasičnem šahu, nekoliko spremenjena pa je igra le z igralnimi časi 
in spremembami, ki jih ti prinašajo. Poleg klasične zmage z matom 
je lahko partija dobljena, tudi če nasprotniku poteče dovoljeni čas 
oziroma s tako imenovanim padcem zastavice. 

Igralci so na turnirju odigrali sedem kol, turnirja pa so se udeležili 
predvsem ljubitelji te starodavne igre. Sicer pa bo ljubezen do šaha 
letos vodilo Šahovsko društvo Podpeč tudi pri udeležbah na osrednje-
slovenskih turnirjih, je pojasnil Suhadolnik: »Igramo v osrednjeslo-
venski ligi, ki sega od Kamnika do Postojne, kjer smo zadnja tri, štiri 

leta zmagovali. Letos smo čisto spremenili strukturo igranja in igrajo 
predvsem tisti, ki radi igrajo, zato gremo predvsem igrat iz zadovolj-
stva.« Sicer pa društvo igra tudi v Prvi članski državni ligi Zahod, kjer 
trenutno zaseda prvo mesto. Odlične rezultate dosegajo tudi otroci 
in mladostniki, svoje mojstrstvo po so Podpečani dokazovali tudi v 
preteklosti. 

Vesna Erjavec

Večer s KD Breza in pritrkovalci
V soboto, 1. oktobra, po večerni maši, je Kulturno društvo Breza, 

skupaj z Župnijo Brezovica, pripravilo poseben glasbeni večer. Prire-
ditev je v brezoviški cerkvi potekala v sklopu praznovanja občinskega 
praznika. Nastopili so Mešani pevski zbor Brezovica, domači pritr-
kovalci in gostje iz Lokavca.

Mešani pevski zbor Brezovica sodi med zbore z rekordnimi števi-
lom javnih nastopov, vodi pa ga zborovodja Tone Rozman. Delujejo 
kot cerkveni pevski zbor in kot klasični zbor. Vsako nedeljo in ob 
večjih cerkvenih praznikih pojejo pri maši na Brezovici, zato letno 
zabeležijo od 40 do 50 nastopov. Pevce, ki v njem prepevajo, druži 
ljubezen do glasbe in umetniškega ustvarjanja, tokrat pa so se nam 
predstavili s skladbami ljudsko Pa se sliš, Slomškovo Glejte že sonce 
zahaja, koncert pa so zaključili s cerkveno Kraljica venca rožnega. 

Nastopili so tudi pritrkovalci iz Brezovice, ki so v goste povabili 
pritrkovalce iz Lokavca. Skupino iz Vipavske doline sestavljajo mladi 
člani in članice, ki so se začeli s pritrkavanjem ukvarjati potem, ko 
v Lokavcu ni bilo več te tradicije. V vasi ni bilo nikogar več, ki bi še 
aktivno pritrkaval. Začeli so takorekoč iz nič, a ob močni podpori 
staršev uspeli ohraniti to starodavno ljudsko tradicijo. Udeležili so 
se tečajev in tekmovanj ter različnih srečanj pritrkovalcev. 

Publiki so se mladi pritrkovalci predstavili na malih šolskih zvo-
novih, zaigrali pa so nekaj lepih melodij. Slišali smo priredbe raznih 
skladb, ki so napisane posebej za te zvonove in se slišijo tako kot 
zvonovsko glasbilo. 

Vesna Novak
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Brezoviške pevke praznovale 15 let
S slavnostnim koncertom je Ženski pevski zbor Brezovica letos 

obeležil 15. obletnico umetniškega ustvarjanja. Pevke so brezoviški 
publiki že dobro poznane, saj se redno udeležujejo različnih prire-
ditev v občini, pripravljajo samostojne koncerte, med katerimi je 
gotovo najbolje obiskan njihov tradicionalni božično - novoletni 
koncert z zdravico. 

Tokrat so se nam na jubilejnem celovečernem koncertu v Brezovi 
dvorani predstavile predvsem s slovenskimi narodnimi skladbami in 
priredbami. Na prireditvi jim je vodja območne izpostave Javnega skla-
da za kulturne dejavnosti, Tatjana Avsec, podelila tudi Gallusova pri-
znanja za dolgoletno petje v zboru in prizadevanje v ljubiteljski kulturi. 
Podelila je bronasta, srebrna in zlata priznanja ter tri posebna prizna-
nja JSKD-ja. Dogodek je potekal v okviru praznovanja občinskega pra-
znika, brezoviškim pevkam pa so prisluhnili tudi župan Metod Ropret, 
podžupan Marko Čuden in drugi predstavniki občine. 

Ženski pevski zbor Brezovica začenja 16. sezono delovanja. Nasto-
pajo na vseh krajevnih in občinskih prireditvah, se udeležujejo območ-
nih in medobmočnih pevskih revij ter republiškega pevskega tabora v 
Stični. Vsako leto priredijo na Brezovici zelo obiskan božično – novoletni 
koncert z gosti. Leta 2002 so kot edini zbor iz Slovenije nastopile na 
Dunaju na mednarodnih dnevih adventnega petja. Leta 2005 so se ude-
ležile mednarodnega tekmovanja v Pragi. V kategoriji ženskih zborov so 
dosegle srebrno priznanje, leta 2006 pa so na regijskem tekmovanju 
Osrednje Slovenije v Trbovljah osvojile bronasto priznanje. Aprila 2009 
so se udeležile mednarodnega pevskega tekmovanja na Slovaškem in 
v kategoriji ženskih zborov osvojile srebrno priznanje. Po nastopu na 
medobmočni reviji maja 2009 so bile predlagane za regijsko tekmova-
nje Osrednje Slovenije, ki je bilo novembra istega leta v Ljubljani. Osvo-
jile so bronasto priznanje. Oktobra 2010 so za svoje dosežke in prizade-
vanja v ljubiteljski kulturi prejele Priznanje Občine Brezovica. Med večja 
doživetja uvrščajo tudi sodelovanje in nastop s srbsko skupino Riblja 
čorba v ljubljanskih Križankah in v Celju ter nastop s skupino Eroika 
na Brezovici. To jesen se pripravljajo na regijsko tekmovanje Osrednje 
Slovenije, na katero so bile ponovno predlagane po uspešnem nastopu 
na letošnji medobmočni reviji pevskih zborov. Za vse uspehe je že vseh 
15 let zaslužna tudi njihova zborovodkinja Sonja Sojer.

Kot je na koncertu dejala predsednica zbora Polona Raušl, si nji-
hova zborovodkinja zasluži največji šopek, saj v petnajstih letih ni za-
mudila niti ene pevske vaje. Med drugim se je za uspešno delovanje 
zbora zahvalila tudi občini, ki podpira njihovo ljubiteljsko ustvarjanje 
in Osnovni šoli Brezovica, ki jim brezplačno nudi prostor za vaje in kon-
certe. Zahvalila se je tudi drugim društvom, s katerimi sodelujejo in 
skupaj spoznavajo Kulturno močvirje in pa JSKD-ju ter vodji izpostave 
Tatjani Avsec, ki skrbi za organizacijo pevskih revij, izobraževanje ter 
koncerte. »Dragi ŽPZ: začela so se naša sladka šestnajsta«, je ob koncu 
dodala Raušlova.

»Dobro izbran spored, polna in zveneča barva glasov, zrela in do-
mišljena interpretacija, zvokovno odlično postavljeno, zanesljiva in-

tonacija – vse to so strokovne ocene, ki odlikujejo Ženski pevski zbor 
Brezovica in na katerega s ponosom pokažemo, ko govorimo o najviš-
jih dosežkih ljubiteljske kulture na območju Ljubljane z okolico. Pevski 
zbor že vrsto let predstavlja najvišji kakovostni nivo zborovstva na na-
šem območju, ki pokriva 9 občin. Za tem pa stoji vsaj 36 žena in deklet, 
ki jih povezuje in združuje ljubezen do petja in tudi zborovodkinja, ki 
avtoritativno, z izjemno energijo in karizmo vodi zbor že vseh petnajst 
let,« je dejala Tatjana Avsec pred podelitvijo Gallusovih priznanj. 

Glasbeni večer je potekal v sproščenem vzdušju, pevke pa so nam 
zapele nabor slovenskih ljudskih skladb in priredb. Poslušali smo Do-
ber večer, ljuba dekle, pa Pojdam u Rute, Roža na vrtu, Čukovo ženitev, 
Rasti, rožmarin!, Pa se sliš, Nocoj pa oh nocoj in še mnoge druge. Po 
bučnem aplavzu je sledil še bis z Žabami. Na ponovno prijetno druže-
nje ob glasbi vas pevke vabijo tudi 26. decembra, ko pripravljajo tradi-
cionalen božično - novoletni koncert.

Vesna Novak

Radna gostila balinarsko tekmovanje dvojic
V mrzlem, meglenem sobotnem jutru, 8. oktobra, so se v Radni 

zbrali ljubitelji balinanja ter člani domačih balinarskih društev, ki so 
se v okviru praznovanja občinskega praznika pomerili na odprtem tek-
movanju dvojic v balinanju. Na tekmovanju, ki ga je nekoliko okrnilo 
balinanju neprijazno vreme, se je pod organizacijo BŠD Radna zbralo 
devet parov.

Tehnični vodja Marko Pate je začetek turnirja naznanil ob 
osmih zjutraj, ko je v boj za medalje v predtekmovanju stopilo de-
vet parov. »Na igrišču je devet ekip, večinoma domačini ter štiri 
ženske iz Preserja,« je balinarsko tekmovalno zasedbo v jutranjem 
delu pojasnil Pate. Ekipe so sestavili tako, da so med tolkači in bli-
žalci izžrebali pare, ti so igrali na štirih igriščih. V predtekmovanju 
so se na treh igriščih pomerila po dva para, na enem pa trije. »Igra 
se vsak z vsakim, nato pa se gre v četrtf inale, polf inale in f inale. 
Igra se eno uro. Če je rezultat slučajno izenačen, se igra še dodatno 
bližanje, in sicer tako, da tisti, ki vrže bližje balinčku, zmaga,« je 
nekaj pravil pojasnil Pate. 

Finalne tekme so potekale okoli tretje ure popoldan, ko sta se 
za najbolj žlahtno odličje pomerili ekipi Marjan Šebenik in Metod 
Raztresen proti Nadi Malovrh in Branetu Kravcarju, med katerima 
je slavila slednja ekipa. 

Vesna Erjavec

Sklepno dejanje Ex Tempore Breza
V petek, 14. oktobra, se je na Rakitni zaključila 16. slikarska kolo-

nija Ex Tempore Breza, ki jo tradicionalno prirejata občina Brezovica 
in Društvo likovnikov Ljubljana, letos se jima je pridružilo še Kulturno 
umetniško društvo Rakitna. Ljubiteljski slikarji so čez teden na slikar-
ska platna s čopičem nanašali barve in počasi so pod njihovimi spre-
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tnimi potezami nastajale podobe, ki so jih javnosti pokazali na skupni 
razstavi v rakiški osnovni šoli.

Na letošnji Ex Tempore se je prijavilo 56 likovnikov, končne izdel-
ke pa jih je oddalo 50. Te so si obiskovalci rakiške osnovne šole lahko 
ogledali zvečer, ko so razglasili še najboljša tri dela. »Rakitna iz različnih 
zornih kotov, različnih in skritih kotičkov, ki jih domačini ne opazimo, 
ko pa pride likovnik na Rakitno in gleda ter opazuje, najde ravno tisto 
stvar, ki je mikavna in prikrita,« je povedal predsednik komisije Veljko 
Toman. Da so likovniki Rakitno na platnu tako spretno upodobili, se 
brezoviškemu županu Metodu Ropretu ne zdi presenečenje: »Vrsto kra-
jev ste skozi ta leta že ujeli in vendar se med njimi kljub vsemu najpo-
gosteje pojavlja Rakitna. Tisti, ki pogosteje sodelujete na koloniji, ste se 
gotovo že prepričali, da to ni naključje. Rakitna je res izjemno, izjemno 
lepa. Biser naše občine in verjetno tu za vas motivov nikoli ne zmanjka.«

Odločitev za najboljša tri dela je bila težka: »Vse slike je vredno 
pogledati, te tri so malenkost boljše. Vseeno mi je žal, da nimamo 
petdeset nagrad,« je dejal predsednik komisije Toman. Tričlanska 
komisija v sestavi Veljko Toman, Janez Kovačič in Metka Simončič 
je za najboljše delo letošnje kolonije izbrala »Bogato jesen« Emili-
je Erbežnik. Kot je dejal Toman je njen akvarel vsem trem članom 
komisije najbolj padel v oči in večkrat, ko so ga videli, bolj jih je 
privlačil. »V njem smo videli poezijo, ki jo je na tej sliki res veliko in 
je resnično vredna natančnega ogleda.« Prepričala jih je tudi »Je-
senska širjava« Zvonke Pacek. »Izredno ekspresivna, korajžna slika. 
Naslikana brez predsodkov, kar bo pa bo«. Tretja nagrada pa je 
šla v roke Rezki Arnuš za njeno »Veselje na Rakitni«. Na razstavi so 
svoja dela razstavili tudi otroci, sicer pa so razstavo popestrili še 
osnovnošolke, ki so v svoji točki prestavile poznavanje Rakitne in 
kvintet Mlin s petjem. 

Vesna Erjavec

Obvestilo o vlogi za znižano plačilo vrtca
Vse do letošnjega leta je bilo potrebno vloge za znižano pla-

čilo vrtca vložiti pri občinski upravi, do 15. novembra. Letos je 
zaradi uveljavitve Zakona o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev 
(Ur.l. RS, št. 62/10 in 40/11) postopek spremenjen.

Vlogo za znižano plačilo vrtca za leto 2012 lahko oddate od 
1. 12. 2011 dalje, pri Centru za socialno delo Ljubljana Vič - 
Rudnik, ki je pristojen za občino Brezovica, in sicer na novih 
obrazcih. 

Za dodatne informacije lahko pokličete na telefonsko števil-
ko 01/360-17-78 ali pišete na elektronski naslov druzbenedejav-
nosti@brezovica.si. 

      Občinska uprava



BARJANSKI

7

Krajevne skupnosti

Občina omogočila letovanje socialno ogroženim 
družinam 

Občina Brezovica je tudi letošnje poletje omogočila letovanje kar 
petnajstim socialno ogroženim družinam, ki bi si sicer zelo težko pri-
voščile počitnice na morju. Družine so, tako kot vsako leto, letovale 
v Ankaranu, kjer so lahko vsaj za nekaj dni pozabile na vsakdanje 
težave. Ob tej priložnosti bi se rada zahvalila vsem humanitarnim 
organizacijam, posebej še predstavnikom tistih, ki delujejo v naši ob-
čini in s tem pomagajo privabiti nasmeh na obraz in toplino v srce 
tistim, ki so tega najbolj potrebni. Posebna zahvala gre komisiji za 
letovanje, Mariji Kozjan, Branku Steblovniku in Franciju Ostanku, ki 
že deset let aktivno sodelujejo v Komisiji za letovanje socialno ogro-
ženih družin v Občini Brezovica. Za več informacij lahko kontaktira-
te občino Brezovica.

Vodja koordinacije
Marjetka Susman - Janža

9. seja SPVCP Občine Brezovica
Analiza prvih šolskih dni glede varnosti otrok v okolici šol v občini 

Brezovica je pokazala, da je bila akcija dobro zasnovana in izvedena. 
Član Zveze šoferjev in avtomehanikov Dolomiti nas je seznanil z opa-
žanji pri OŠ Brezovica, ki je zaradi velikega števila otrok najbolj oble-
gana. Na neasfaltiranem parkirišču so avtobuse usmerjali do stopnic, 
ki vodijo do dovozne poti do šole, zaposlene pa na parkirišče za šolo. 
Do zastojev je prihajalo na krožišču pred šolo, ker hočejo starši pripe-
ljati svojega otroka skoraj v razred, na krožišču ustavljajo in čakajo, da 
otrok izstopi. Pohvalil je učence kolesarje, ki so bili opremljeni z varno-
stno čelado in so upoštevali prometna pravila.

Otroci VVO Rakitna bodo aktivno sodelovali v projektu »Pasavček«, 
ostali oddelki pa bodo opravili čim več dejavnosti. V letnem programu 
imajo sodelovanje v projektu tudi oddelki PB v 1. triadi. Mentorjem in 
otrokom želimo veliko veselja, zabave in uspehov pri reševanju nalog.

Policija bo še naprej izvajala kontrolo varnostnih pasov v avtobu-
sih, ki prevažajo učence v šolo, na izlete in otroke VVO na izlete. Pregled 
varnostnih pasov naj bo projekt prevoznikov, ravnateljev in vseh upo-

rabnikov avtobusnih prevozov. Le tako bomo lahko uspešni. Prav tako 
bo policija nadzorovala voznike mopedov. Poskrbite za svojo varnost s 
primerno opremo in se izognite plačilu visokih kazni!

Vodja Medobčinskega inšpektorata in redarstva nas je seznanil z 
novostmi s transnacionalne konference o prometni varnosti na lokal-
nem nivoju. Poudarjeno je bilo, da največ za prometno varnost lahko 
naredi lokalno okolje samo, saj najbolj pozna cestno infrastrukturo, 
voznike, kritične točke in pobude za izboljšave. 

Prireditve za ozaveščanje otrok glede prometne varnosti so name-
njene tudi njihovim staršem in starim staršem. Tako se tudi starejši vo-
zniki seznanjajo z novostmi. 

K večji varnosti pripomorejo tudi poročila o prometnih nesrečah s 
policije, zavarovalnice in javnih agencij. Prometni znak »Vi vozite« po-
zitivno vpliva na prometno varnost, vozniki bolj kontrolirajo, nadzoru-
jejo hitrost. Več informacij s posveta lahko poiščete na spletni strani 
Avto moto zveze Slovenije.

Nakup radarja »Vi vozite« je drag, izposoja za določen čas pa tudi, 
zato končne odločitve še ni. 

Policist nas je seznanil z dobrimi rezultati semaforja za umirjanje 
prometa na Drenovem Griču, v Horjulu in na Verdu. Vrtec Brezovica 
bo organiziral »Prometni dan« pred OŠ Brezovica, vabljeni tudi učenci.

Javna agencija za promet organizira za četrtošolce vsakoletno ak-
cijo »Bodi viden, bodi previden« in prometne delavnice na šolah za 
učence višjih razredov.

Seznanjeni smo bili s pritožbo staršev OŠ Preserje glede varnosti šol-
skih avtobusnih postajališč. Za razrešitev problema je bil izveden teren-
ski ogled šolskega okoliša. Težave naj bi se rešile z novim voznim redom.

Predstavnico vrtca Podpeč je policist seznanil, da lahko na vrtčevski 
poti postavijo za večjo varnost otrok prometni znak umirjen promet, ki 
dovoljuje hitrost 5 oz. 10 km na uro. Potrebno bo rešiti tudi problem 
oviranja izhoda iz vrtca v Podpeči zaradi uporabnikov bankomata (ko-
lički, grbina pri bankomatu, prestavitev bankomata na trgovino Mer-
cator). Prvi teden v oktobru je prvošolčke obiskal naš policist in vodil z 
njimi razgovor o prometni varnosti. 

Za SPVCP Občine Brezovica zapisala       
Zdenka Oblak

Iz KS Podpeč – Preserje
Mimo je praznik Občine Brezovica. Dobitniku naziva častni občan 

Jožetu Šilcu in prejemniku posebnega priznanja Občine Brezovica Iva-
nu Prebilu čestitamo za prejeta odlikovanja. 

V začetku oktobra smo si skupaj s predstavniki občine, Cestnim 
podjetjem Ljubljana in Direkcijo RS za ceste ogledali delovišče, krož-
išče v Podpeči. Dela se bodo po posameznih trasah začela v začetku 
novembra. Prva faza bo izdelava opornih zidov. Dela bodo trajala do 
novembra prihodnjega leta. V tem času bo promet potekal moteno, z 
delnimi zaporami in semaforjem. Občasno bo prihajalo tudi do po-
polnih zapor. Že danes opozarjam in prosim za strpnost in razumeva-
nje v času gradnje, saj ne bi rad, da bi se ponovile zgodbe iz Notranjih 
Goric, kjer so se osorni vozniki znašali nad delavci Cestnega podjetja 
Ljubljana. 

Postopki za izdajo gradbenega dovoljenja za izgradnjo kanalizacije 
v KS Podpeč - Preserje so se zaradi dveh nepridobljenih služnostnih 
pogodb začasno zaustavili. Vendar problem rešujemo s prestavitvijo 
trase in bo v kratkem urejen. Upamo, da bo gradbeno dovoljenje iz-
dano še letos, saj je na izdajo gradbenega dovoljenja vezana tudi vloga 
za pridobitev morebitnih evropskih sredstev za izgradnjo kanalizacije v 
naslednjih letih. 

Konec septembra je praznoval častitljivo obletnico rojstva, 90. let, 
Rudolf Klančar iz Jezera, nekaj mesecev prej pa tudi 90. let njegova 

žena Marija, tako, da smo jih skupaj z vokalno skupino Breza obiskali, 
jima zapeli nekaj pesmi in zaželeli še naprej veliko zdravja in zadovolj-
stva. 

Ker gre leto h koncu, so tudi dela v zaključnih fazah, (kolikor jih je 
pač bilo v letu 2011 - veliko jih ni bilo, saj proračunska sredstva niso 
dopuščala odpiranja in začetkov novih projektov). V letu 2011 smo 
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Komunala

na pokopališču v Preserju obnovili in sanirali stopnice med starim in 
srednjim delom pokopališča, narejeni sta bili dve prižigališči za javno 
razsvetljavo, pri apnenci in Žabji grad ter še nekaj manjših zadev. 

Oktober, med gasilci znan kot mesec požarne varnosti, je bil zelo 
zaznan v naši KS, saj je bila večina gasilskih društev zelo dejavna, pred-
vsem na področju izvedbe vaj in sodelovanja z vrtcem in šolo. Za vse te 
njihove aktivnosti in prizadevanja se jim lepo zahvaljujem. Sporočamo 
vam, da bodo uradne ure KS v zimskem času (od novembra dalje) 
zopet ob torkih, med 18. in 19. uro. 

Šuštaršič Janez,
KS Podpeč - Preserje

 
Iz KS Notranje Gorice – Plešivica

Dogodek leta za našo krajevno skupnost in tudi za celotno občino 
je prav gotovo otvoritev centra za starejše občane v Notranjih Goricah. 
Kako pomembna pridobitev je nov center, ste prav gotovo dokazali 
številni, ki ste se udeležili prijetne otvoritve. Center, ki bo začel služiti 
svojemu namenu v začetku novembra, tudi estetsko zapolnjuje okoliš 
in skupaj s trgovino tvori novo središče v naši vasi. 

Obljuba dela dolg, saj sem v prejšnji številki napovedal novice 
okrog podaljšanja linije mestnega avtobusa 6B do Notranjih Goric. 
Občina Brezovica je skupaj s podjetjem LPP d.o.o in Ministrstvom za 
promet dosegla dogovor o podaljšanju linije mestnega prometa 6B do 
Notranjih Goric. Kmalu boste lahko opazili priprave za gradnjo nove 
avtobusne postaje pri podružnični šoli v Notranjih Goricah. Prva vo-
žnja je predvidena za 1. 1. 2012. S podaljšanjem linije 6B do Notranjih 
Goric se bo spremenil tudi režim voženj primestnega avtobusa. S to 
novostjo bomo zmanjšali stroške obratovanja primestnega avtobusa, 
ki po novem ne bo več vozil do Ljubljane. Primestni avtobus bo vozil 
do končnih postaj mestnega avtobusa na Jezeru in Notranjih Goricah. 

Kako bomo preživeli zadnji mesec v letošnjem letu, je pa tema za 
prihodnjo številko. 

Marko Čuden,
KS Notranje Gorice - Plešivica

Iz KS Vnanje Gorice
Energetika Ljubljana je v oktobru nadaljevala z izgradnjo plino-

vodnega omrežja na področju Vnanjih Goric. V tej fazi bodo na pli-
novod priključili večja porabnika, dom krajanov in vrtec ter okoliške 
objekte, dela pa bodo končana predvidoma do konca leta. Nato se 
bo plinovodno omrežje postopoma gradilo po ostalih delih Vnanjih 
Goric, vzporedno z gradnjo kanalizacije. Ob trenutni gradnji plinovo-
da Telekom Slovenije izvaja posodobitev omrežja in infrastrukture v 
okolici doma krajanov. Posodobitev je nujno potrebna, saj je omrežje 
zastarelo in preobremenjeno, marsikateremu krajanu je onemogočen 
nov priključek na omrežje. Zainteresiranim prebivalcem v okolici doma 
krajanov bo s posodobitvijo omogočen dostop do omrežja in višje hi-
trosti prenosa podatkov. Dokumentacija za pridobitev evropskih sred-
stev za gradnjo kanalizacije je v pregledu na Službi vlade RS za lokalno 
samoupravo in regionalno politiko. Upamo, da bodo postopki kmalu 
zaključeni in bo Občina Brezovica lahko izvedla razpis za izbiro izva-
jalca gradnje kanalizacije in čistilne naprave za območje Vnanjih ter 
Notranjih Goric. 

Svet KS Vnanje Gorice

Delovni čas ZBIRNEGA CENTRA 
Kamnik pod Krimom
SREDA 15:00 – 18:00
SOBOTA 9:00 – 12:00

Izven delavnika zbirnega centra odpadkov ne bo mogoče od-
dati. Še vedno pa jih lahko oddate v zbirnem centru Barje 

v Ljubljani.

Hvala za razumevanje.

Če potrebujete prevoz za odpadke, ki jih zbiramo v Zbirnem centru 
Kamnik pod Krimom, lahko prevoz proti plačilu naročite na JKP Brezo-
vica, tel.: 01 363 30 20.
Obrezovanje drevja in grmičevja

Leto je naokoli in zopet pozivamo občane, da drevje in grmičevje, 
ki posega v cestni profil obrežejo. Cestno območje sega 7 m v višino 
od vozišča in ob straneh do zunanjega roba bankine oz. 1 m od roba 
asfalta, kjer ni bankin. Vse, kar ne bo obrezano do 7. novembra 2011 in 
bo segalo v cestno območje, bomo obrezali mi. Pritožb zaradi obrezo-
vanja ne bomo upoštevali. Hvala za razumevanje.

Zimska služba
Zima že trka na vrata in nekaj snega nam je že prinesla. Ob 

padavinah in nizkih temperaturah se lahko razmere na cestah 
zelo hitro spreminjajo. Vse udeležence v cestnem prometu ob 
takšnih razmerah opozarjamo na dodatno previdnost. Ko bodo 
na cestah tudi vozila zimske službe, bo promet lahko tudi neko-
liko oviran. 

Izvajanje zimske službe je precej specif ično delo in čeprav 
se zdi, da je pluženje na prvi pogled dokaj enostavno opravilo, 
temu ni tako. Od izvajalca zahteva veliko spretnost in dobro f i-
zično kot psihično kondicijo. Zato vse prebivalce občine Brezo-
vica naprošamo za veliko mero strpnosti, tako do delavcev kot 
drugih vpletenih v izvajanje zimske službe.
Ekološki otoki

Na ekoloških otokih so postavljeni zabojniki za papir, em-
balažo in steklo. Namen ekološkega otoka je ločeno zbiranje 
omenjenih vrst odpadkov. Žal pa ugotavljamo, da je nekaterim 
prišlo kar v navado, da poleg zabojnikov odlagajo tudi ostale 
gospodinjske, kosovne in celo nevarne odpadke. S takim neod-
govornim ravnanjem ne samo kazijo izgled občine, ampak celo 
ogrožajo varnost in zdravje drugih občanov. V preteklosti smo 
že odkrili kar nekaj tovrstnih storilcev, ki so jih pristojni organi 
tudi že kaznovali. To prakso bomo izvajali tudi v prihodnje. Za 
preprečevanje tovrstnega odlaganja je bil zgrajen zbirni center v 
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Šole in vrtci

Kamniku pod Krimom in uvedeno ločeno zbiranje odpadkov že 
na vašem domu. Upamo, da se bo s tem izboljšalo tudi stanje 
na ekoloških otokih.

JKP Brezovica

Komunala na Občini Brezovica
Jesensko lepo vreme smo na komunalnem področju izkoristili 

za kar nekaj projektov, ki se dokončujejo ali pa jih bomo šele za-
čeli. Prve del ceste v Radno smo preplastili z grobim asfaltom in 
še v letošnjem letu pričakujemo preplastitev tudi drugega dela. 

V Vnanjih Goricah podjetje Energetika gradi plinovod, do doma 
krajanov in vrtca. V sklopu te investicije bo podjetje Telekom 
obnovilo in nadgradilo centralo, ki bo zelo izboljšala možnost 
dostopa do internetnih povezav. Rekonstrukcija ceste skozi No-

tranje Gorice je s tehničnem pregledom in končnimi meritvami 
končana. V novembrskih dneh se prične rekonstrukcija ceste v 
Podpeči in izgradnja krožišča, ki pa prinaša tudi možnost ob-
časnih zastojev v prometu. Naj se zgodba iz Notranjih Goric ne 
ponavlja, tako da bodo izvajalci lahko dela izvedli dobro in v ko-
rist vseh nas. Upamo, da nas zima ne bo prehitela, saj v Rakitni 
načrtujemo začetek gradnje kanalizacije in vrtine za pitno vodo.

Nov način odvoza komunalnih odpadkov je prav gotovo 
vsakdanja tema pogovorov med občani. Glede na to, da je to 
poizkusni projekt, se pojavljajo tudi težave. Skupaj s podjetjem 
Snaga že iščemo prave rešitve in termine za odvoz odpadkov, 
tako da lahko pričakujemo še nekaj sprememb.

Zbiranje in ločevanje odpadkov je velika večina občanov že 
vzela za pravo rešitev in vestno ločujejo odpadke. Pregled stanja 
na terenu, ki sem ga opravil skupaj z delovodjem Snage, pa je 
pokazal tudi drugačen odnos do ločevanja odpadkov. Kar ne-
kaj uporabnikov odpadkov ne ločuje in še vedno vse odpadke 
odlaga v črne zabojnike, kar posledično pomeni, da so seveda 
zabojniki premajhni.

Glede na navedeno vsem priporočamo, da svoje odpadke na-
tančneje ločujete, če pa bi se kljub doslednem ločevanju odpad-
kov izkazalo, da so zabojniki premajhni, vam bo podjetje Snaga 
dostavilo dodatne zabojnike. Občina in izvajalec javne službe 
podjetje Snaga smo dolžni izvesti ukrepe, ki ljudi spodbujajo, 
da odpadke ločujejo, da se iz njih pridobi surovina za izdelavo 
novih izdelkov, s čimer ohranjamo naše okolje. Občanom želimo 
približati zbiranje odpadkov s poudarkom na zbiranju ločenih 
frakcij.

Vsi si želimo, da bi uporabniki ponujeno spremembo doživeli 
kot pridobitev in ne kot nekaj nepotrebnega. Drugačno razmi-
šljanje je zelo neodgovorno do naših zanamcev. 

Marko Čuden, 
podžupan

Prošnja za donacijo
Na OŠ Preserje od leta 2008 deluje Šolski sklad OŠ Preserje, ki 

je bil ustanovljen za f inanciranje dejavnosti in potreb vzgojno izo-
braževalnega procesa, ki se ne krijejo s strani Ministrstva za šolstvo 
in šport oziroma ustanovitelja. Mednje spadajo tabori, ekskurzije, 
šole v naravi, pomoč nadarjenim učencem, velik del sredstev pa 
Sklad namenja kot pomoč socialno šibkim učencem, da se lahko 
udeležujejo dejavnosti, za katere bi bili spričo slabih gmotnih raz-
mer njihovih družin prikrajšani. Opažamo, da je družin, ki se sreču-
jejo s f inančno stisko, veliko, radi pa bi pomagali vsaj tistim, ki so 
do te pomoči najbolj upravičeni.

V skladu s Pravili Šolski sklad OŠ Preserje pridobiva sredstva za 
delovanje iz prispevkov staršev, zaposlenih na šoli, prodaje izdelkov 
učencev, donacij in drugih virov. V letošnjem šolskem letu bo Sklad 
večino sredstev namenil pomoči učencem iz socialno šibkih družin, 
ureditvi šolskega vrta in sofinanciranju drugih projektov v okviru 
Letnega delovnega načrta šole.

Odločili smo se, da za pomoč poprosimo tudi vas, spoštovane 
občanke in občani Občine Brezovica. Veseli bomo vsakršnega zne-
ska ali prispevka v drugačni obliki. 

Sredstva lahko nakažete na račun Šolskega sklada OŠ Preserje, 
Preserje 60, 1352 Preserje, št. računa: 01208-6030644985, sklic 
7630003.

V imenu učencev in njihovih staršev ter zaposlenih na šoli, se 
vam za kakršnokoli obliko pomoči najlepše zahvaljujemo.

Upravni odbor šolskega sklada OŠ Preserje

Evakuacijska vaja na POŠ Notranje Gorice
6. 10. je po malici zatulila na šolskem hodniku ročna gasilska sirena 

in učenci iz zgornjega nadstropja smo hitro stekli po požarnih stopni-
cah na šolsko dvorišče. Na igrišču nas je gospa Zdenka preštela. Bili 
smo vsi. Ko smo se zbrali vsi učenci naše šole in malčki iz vrtca, so nam 
gasilci pokazali reševanje iz višin. Na odprto okno gasilskega doma so 
postavili lestev. Dva gasilca sta splezala po njej in skozi okno so reševali 
poškodovanca. Nosila so privezali za gasilca in poškodovanca spustili 
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dol. Vsi gasilci so prišli hitro k poškodovancu in mu dali umetno diha-
nje. Zelo so se potrudili. 

Četrtošolcem in petošolcem je gasilec Matjaž ponazoril, kako re-
ševati iz globin, torej gnojnih jam in vodnjakov. Nad luknjo je postavil 
iz treh palic piramido. Zgoraj, na konici, je bila pripeta vrv. Tisto vrv je 
bilo težko vleči, saj je bil človek lutka težak 80 kg. Povedal nam je veliko 
zanimivega. Na koncu nas je opozoril, naj pazimo povsod.

Klara Majer 4. c, POŠ Notranje Gorice
Mentorica: Zdenka Oblak

Pod strokovnim vodstvom poveljnika PGD Notranje Gorice – Pleši-
vica, g. Štefana Jeraja, so si učenci ogledali gasilska vozila, opremo in 
pripomočke za reševanje in gasilski dom. Simon Selan je predstavil s 
sodobno opremo in pripomočki nudenje prve pomoči ponesrečencu. 
Matjaž Rakovec je demonstriral reševanje iz globin in na primeren in 
zanimiv način vodil razgovor z učenci. Učenci so aktivno in konstruktiv-
no sodelovali, pokazali so veliko znanja.

Izkušenim gasilcem je pomagal in pridobival znanje tudi mladinec 
Miha Koprivec.

S primernim strokovnim delom, odličnimi rezultati nekaterih čla-
nov na različnih gasilskih tekmovanjih in s sodobno tehnično opremo 
so gasilci PGD Notranje Gorice – Plešivica vzgled pionirjem, zato se 
vključuje v njihove vrste vsako leto več mladih, ki na tekmovanjih dose-
gajo zavidljive dosežke.

Namen vaje je vaditi uporabo požarnih stopnic, čim hitrejša eva-
kuacija iz objekta v primeru resničnega požara ali naravnih nesreč in 
ugotavljanje morebitnih težav in pomanjkljivosti. Vaja je bila zanimiva, 
zahtevna in za njeno izvedbo je bilo potrebno usklajeno in primerno 
izurjeno ravnanje gasilcev. Čestitamo!

 Zdenka Oblak

Mini počitnice na Starem vrhu
V prvih dneh oktobra smo se otroci iz vrtca Podpeč odpravili na 

naše prve tridnevne počitnice. Preživljali smo jih v kmečkem okolju, v 
vasi Četena ravan. Lepo vreme je poskrbelo za naše dobro počutje in 
nam omogočalo izvajanje raznovrstnih dejavnosti in veliko bivanja v 
naravi. Spoznavali smo kmečka opravila in se preizkusili v košnji, gra-
bljenju trave, krmljenju živali, molži krav, pobiranju jabolk, mletju in 
stiskanju sadja, peki kruha in uživali v vožnji s traktorjem. Družili smo 
ob kurjenju kresa, v peki kostanja, plesu v pižamah in v igri s svetilkami. 
Povzpeli smo se na Stari vrh in uživali v razgledu na Loško dolino z oko-
liškimi hribi. Otroci so se v kmečkem okolju dobro počutili in počitnice 
so kar prehitro minile.

Slončki in Žabice z vzgojiteljicami

KD Janez Jalen vabi fante in može
KD Janez Jalen vstopa v novo sezono 2011/2012 z najtežjo nalogo 

do sedaj. Poleg gostovanj z aktualno predstavo »Sen kresne noči«, smo 
se odločili, da na oder ponovno postavimo zelo odmevno in odlično 
sprejeto predstavo «Pridi gola na večerjo«. Nastaja pa tudi nova pred-
stava pod režijsko taktirko Jake Andreja Vojevca. Otroška skupina bo 
izvedla nekaj ponovitev predstave »Narava spregovori« in tudi oni se 
bodo spopadli z novim tekstom za novo predstavo. Najbolj pomemb-
no je tole obvestilo:

V svoje vrste vabimo može in fante, ki si želijo preizkusiti svoj talent 
na odru ali pa v tehnični ekipi. Starost ni omejitev, pomembna sta 
volja in želja, saj smo zgolj ljubiteljsko gledališče z veliko energije.

KD Janez Jalen

30 let FS Rožmarin
Folklorna skupina Rožmarin gradi mozaik skozi izdajo koledarja, 

izpeljavo poučne razstave neprecenljive vrednosti in priprav do pra-
znovanja obletnice, ki bo nosila vse dodane vrednosti plesa, petja in 
kostumske podobe v zgodbi z naslovom »Vedno drugačen, vedno Rož-
marin«. V zadnjem mesecu smo se najbolj veselili izdaje koledarja, ki je 
ugledal luč sveta in bil zelo pozitivno in pohvalno sprejet. Seveda ga je 
možno kupiti ali naročiti (tudi za podjetja, društva) na sedežu društva 
v Domu krajanov Vnanje Gorice, vsak torek in četrtek, po 20.30 (ali 
na tel. 041/515 170 Andrej , 041/796 842 Vanja). Ob izidu koledarja 
smo se lotili tudi razstave, ki se je tematsko navezovala na koledar in 
naše delo. V glini predstavljena oblačila naših prednikov avtorice Ladi-
ne Korbar, je bil eden ob presežkov predstavitve in uvoda v našo oble-

tnico, saj do potankosti predstavi nepredstavljivo bogastvo slovenske 
oblačilne dediščine. Veseli smo tudi pohvalnega odziva naših vrtcev, 
ki so si razstavo v velikem številu in z zanimanjem ogledali. Sodelovali 
smo tudi s plesnim nastopom na žegnanju na Brezovici, ki je potekal v 
okviru praznovanja občinskega praznika. Predzadnji vikend v oktobru 
se mlajša skupina odpravlja na mednarodno srečanje otroških skupin 
v Predoslje. Ob koncu pa najpomembnejši podatki, ki se navezujejo na 
praznovanje obletnice: 

Celovečerni nastop ob 30. letnici delovanja bo v soboto, 19. no-
vembra, ob 19. uri, v Zadružnem domu v Notranjih Goricah, ponovitev 
pa naslednjo soboto, 26. novembra, prav tako ob 19. uri v Notranjih 
Goricah.

Andrej Kunej,
FS Rožmarin
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Šport

Zmagovit nastop Deana Roglja
V soboto, 1. 10. 2011, in nedeljo, 2. 10. 2011, je v Varšavi na Polj-

skem potekal eden najmočnejših turnirjev v Evropi za starejše dečke 
in kadete, Varšava judo open 2011. 

Turnirja se je udeležil tudi moški del ekipe JK Bežigrad, katerega 
del je tudi Dean Rogelj, v kategoriji starejši dečki - do 55 kg. Na 
turnirju je sodelovalo 13 držav ter več kot 1000 tekmovalcev. Od 
slovenskih tekmovalcev se je najbolje izkazal Dean Rogelj, ki je v ka-
tegoriji starejših dečkov opravil z vso konkurenco in osvojil 1. mesto.

V kategoriji do 55 kg je po vrsti premagal štiri poljske predstav-
nike.

Dean Rogelj nadaljuje svojo uspešno športno pot, v letošnjem letu 
se je udeležil sedmih tekmovanj in od tega dosegel šest medalj, 25 
zmag ter 6 porazov. Tudi v pasovih je v letošnjem letu napredoval 
in dosegel 3KYU - zeleni pas. Deanu čestitamo in želimo še naprej 
veliko športnih uspehov!

Njegovi zvesti oboževalci 

Letno Notranjegoriško futsal ligo so osvojili 
Špilfederberji

Oktobra se je v Športnem parku Jama zaključila prva letna liga ma-
lega nogometa, ki jo je organiziral Klub malega nogometa Notra-
nje Gorice. V ligi je sodelovalo sedem ekip, med katerimi so bili 
najbolj prepričljivi Špilferderberji. S srebrom so se okitili domači-
ni KMN Notranje Gorice, bron pa je osvojila ekipa Ego team. Si-
cer pa so razglasili tudi najboljšega strelca lige, to je postal Damir 
Husič, ki je zabil 18 golov.

V Jami so letošnjo pomlad in jesen prvič na svoj račun prišli 
rekreativni igralci futsala. V Notranjih Goricah so namreč organi-
zirali prvo letno ligo malega nogometa. Tekmovanje je potekalo 
po dvokrožnem sistemu, nogometaši pa so se za žogo podili ob 
četrtkih. Z ligaškimi tekmovanji so začeli v maju in redni spomla-
danski del po sedmih kolih končali v juniju. V prvem delu tek-
movanja je najbolje kazalo domačinom KMN Notranje Gorice, 
ki so v jesenski del tekmovanja odšli s petimi zmagami in enim 
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neodločenim izidom, za vrat so jim dihali Špilfederberji s petimi 
zmagami, bron pa se je po prvem delu nasmihal brezoviški ekipi. 
V jesenskem delu tekmovanja, ki se je začel avgusta, so dobro 
začeli Špilfederberji, ki so se prebili pred domačine, ki so jesen-
ski del začeli z neodločenim izidom, bron pa se je iz rok izmuznil 
tudi ekipi Brezovice, ki je ligo končala na četrtem mestu za nogo-
metaši Ego teama. Slavili so Špilfederberji, drugi pa so bili KMN 
Notranje Gorice.

Rezultati:
1. Špilfederberji, 2. KMN Notranje Gorice, 3. Ego Team, 4. Brezovi-
ca, 5. Ma itak, 6. Heroji, 7. ŠD KMB

Vesna Erjavec

Prvo tekmovanje in prve medalje
Igralci NTK Preserje so se udeležili prvega turnirja naše regije, ki 

je potekal v Tržiču. Na tekmovanju je sodelovalo kar dvajset igralcev 
in igralk našega kluba. Bili smo zelo uspešni, saj smo osvojili kar 
osem medalj. Najbolj so se izkazali najmlajši, saj so na prvem tek-
movanju v življenju osvojili prve medalje.

Blaž Sečnik je v kategoriji prvih razredov, osvojil drugo mesto, 
Daša Letnar pa v kategoriji tretjih razredov, tretje mesto. To je bila 
lepa spodbuda zanju in ostale naše igralce, ki že trenirajo namizni 
tenis v tej kategoriji.

V kategoriji 4.-5. razred je bil tretji Domen Sečnik. Tretje mesto 
je pri dekletih 6.-7. razred osvojila Nika Jeras, pri dekletih 8.-9. pa 
Pia Grm Urbančič. Dobro je šlo tudi dijakom in dijakinjam, saj je pri 
dijakinjah Rebeka Lukič osvojila prvo mesto, Lea Matjašič drugo, pri 
dijakih pa je bil Črt Grm Urbančič tretji.

Udeležili smo se tudi nekaj tekmovanj na državnem in mednarodnem 
nivoju v kategorijah kadetov, kadetinj, mladink, mladincev in članov.

Naj naštejemo nekaj najboljših uvrstitev: Alpe Adria, Poreč; Črt 
in Rebeka tretja v svojih kategorijah, na Članskem turnirju RS sta se 
Janez in Rebeka uvrstila med šestnajst najboljših, na Kadetskem tur-
nirju RS se je Črt uvrstil med osem najboljših, Pia pa med šestnajst 
med kadetinjami.

Začetek sezone se je dobro začel, sa je je bila to dosedaj največja 
bira medalj na regijskih tekmovanjih, kar pomeni, da smo med po-
čitnicami dobro delali.

NTK Preserje

Programi in urnik vadbe NTK Preserje 
2011/2012 
Pričetek športne vadbe za najmlajše je v ponedeljek, 17. 10. 2011.

Športna vadba za najmlajše, 1-3 let skupaj s starši
ponedeljek in sreda, 17.15-18.15, mala športna dvorana OŠ Preserje

Športna vadba za predšolske otroke, dečke in deklice 4-6 let
ponedeljek in sreda, 18.30-19.30, mala športna dvorana OŠ Preserje

Športna vadba, 1.-3. razred
ponedeljek in sreda, 18.30 – 19.30, mala športna dvorana OŠ Preserje

Nosilec vadbe je Katarina Kavčnik Čuk, prof. športne vzgoje, izvajala 
pa jo bo Barbara Rogelj.

Vpis za nove najmlajše in predšolske otroke bo v času vadbe.

Informacije: Igor Petrovčič, GSM 041 663 373.
NTK Preserje

Ob nakupu novega Renaulta 
vam podarimo trening varne vožnje 

ali komplet zimskih pnevmatik!
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Ostalo

Predstavljamo vam Jožeta Šilca
Jože Šilc je letošnji prejemnik naziva »častni občan«, predvsem 

zaradi aktivnega delovanja v KS Podpeč - Preserje, kjer je bil glav-
ni pobudnik za gradnjo vodovodnega omrežja že leta 1952. Bil je 
ustanovitelj iniciativnega odbora za gradnjo. Glavna naloga in skrb 
je bila pridobitev sredstev za izgradnjo. Bil je prisoten pri gradnji 
od samega začetka v 
letu 1957 do današnje-
ga obstoječega vodo-
vodnega sistema za vsa 
gospodinjstva v KS Pod-
peč - Preserje, Notranje 
Gorice in Plešivica ter 
del Vnanjih Goric in Bre-
zovice. Šilc je bil dejaven 
tudi na družbenopolitič-
nem področju, saj je bil 
kar tri mandate predse-
dnik krajevne skupnosti 
Podpeč - Preserje. Še ve-
dno, čeprav se že pribli-
žuje 90-im letom, je ak-
tiven v domačem kraju. 

Gospod Šilc, ki je si-
cer delal v lesni tovarni v 
Podpeči, je dobršen del 
svojega življenja posvetil 
gradnji vodovoda, zato 
je tokratni intervju posvečen predvsem tej tematiki. Šilc rad pove, 
kako zanimiva in zahtevna je bila gradnja vodovodnega omrežja 
v tistem času, pokazal pa nam je tudi največji vodovodni objekt v 
Podpeči. 
Katera področja se oskrbujejo iz tega objekta?

Največji vodovodni objekt se nahaja v Podpeči, imenuje se »Grmek 
Podpeč«. Gre za največji rezervoar in črpališče za vodo. Od tu vodo 
prečrpavajo v Preserje, iz preserskih rezervoarjev pa potem voda teče 
spet v druge rezervoarje in se še dvakrat črpa, posebej za Učno in pose-
bej za Gornjo Brezovico.
S kakšnimi težavami ste se srečevali pri gradnji vodovodnega 
omrežja?

Zaradi gradnje Krimske ceste se je rezervoar presušil, vode je bilo 
zmeraj manj, zato smo morali vodo dodati iz nižin. Pri črpališču, ki 
smo ga zgradili na Dolnji Brezovici za Gornjo Brezovico, je bila težava 
v tem, da je razlika od rezervoarja do črpališča velika, zato smo morali 
izdelati posebno cev. Le tako smo lahko vodo dostavljali v višje predele. 
Rezervoar smo morali opremiti tudi z večstopenjsko črpalko, ki je vodo 
lahko odrinila tako visoko.
Gre za eno izmed največjih gradenj v občini. Kako je potekala 
gradnja vodovodnega omrežja, po katerem še danes dobivamo 
pitno vodo?

Gradnja je bila ena največjih in najbolj zahtevnih, predvsem zara-
di razgibanosti terena in barjanskih tal. Graditi smo morali iz nižin, 
iz barja v višje ležeče predele, na hribovit svet. Zgraditi je bilo treba 
objekte in kopati jame, za kar pa takrat še ni bilo takšnih strojev kot 
danes. Gradnja je potekal več let, največje vprašanje je bilo, kdo bo vse 
to naredil. 
In kdo je potem to naredil?

Zaposlili smo skupino dalmatinskih delavcev. Uredili smo jim sta-
novanja v Kamniku pod Krimom, kjer so stanovali ves čas gradnje. 
Glavna gradnja je potekala tri leta, nato pa še nekaj let gradnja vseh 
priključkov. 

Kje je voda prvič pritekla iz pipe?
To je bilo v naselju Jezero proti Črni vasi. Črpališče se je takrat na-

hajalo pri gasilskem domu na Jezeru, vendar pa se je z leti opustilo. 
Kako ste zbrali denar za gradnjo?

Sprejeli smo program financiranja večjih družb v tistem času. Večje 
račune so nam pokrili Lesnina, železnica, kmetijska zadruga in tako 
naprej. Velik delež sredstev pa so prispevali tudi krajani. Moja želja po 
resnem vodovodnem omrežju se je uresničila ob pomoči aktivnega so-
delovanja krajanov. 
Kakšen je bil prvi idejni projekt gradnje?

Najprej se je izdelal idejni projekt za Preserje, Goričico in Borovnico, 
potem pa smo ta projekt prepolovili, posebej za Borovnico in posebej 
za Podpeč - Preserje. Ko je bil načrt potrjen na državnem nivoju, smo 
lahko začeli. Izbrati smo morali med številnimi studenci, ki pritekajo iz 
krimskega pogorja, kjer je voda izredno čista in ne onesnažena. Zgradili 
smo črpališče Strojarček, ki je z vodo oskrboval Preserje, Rakitno in 
Kamnik. Velik projekt pa je bila tudi gradnja Virja. Sprva smo naredili 
vrtino, globoko 6 metrov, ki smo jo opremili s sesalno cevjo. Ker je 
morala črpalka neprestano prečrpavati vodo, je pogosto prihajalo do 
okvar in težav. Vrtino smo zato poglobili na 17 metrov in jo opremili z 
globinskimi črpalkami, kar nam je omogočalo, da je bilo tudi v sušnem 
obdobju vode dovolj.
Kako pa je bilo z nižinskimi kraji, kot so Notranje in Vnanje Go-
rice?

Črpališče pri šoli v Notranjih Goricah je začelo usihati, primanj-
kovalo je vode. Zato smo se s krajevnimi skupnostmi dogovorili, da 
zgradimo povezovalno cev od Podpeči do Notranjih Goric. Čez nekaj 
let je vode začelo primanjkovati v Vnanjih Goricah. Zato smo morali 
rešiti tudi to problematiko in dogradili rezervoar in črpališče tudi na 
Plešivici. 

Za konec naj predstavimo še osnovne značilnosti vodooskrbnega 
sistema v občini Brezovica. Sistem oskrbuje z vodo tri krajevne skupno-
sti, Podpeč – Preserje, Notranje Gorice in Vnanje Gorice. V sistemu je 
več kot 2200 odjemnih mest z več kot 7000 prebivalci. Vodna vira sta 
dva. Črpališče Virje se nahaja ob naselju Jezero na meji med občinama 
Brezovica in Ig. Zmogljivost črpališča je do 35 litrov vode na sekundo, 
drugi vodni vir pa je Veliki Vrh v Vnanjih Goricah. Zmogljivost črpališča 
je do 5 litrov vode na sekundo. To črpališče je bilo zgrajeno konec leta 
2009 in oskrbuje z vodo predvsem krajevno skupnost Vnanje Gorice.

V sistem je vključenih osem vodohranov in štiri prečrpališča. Sku-
pna prostornina vodohranov je 965 m3. Povprečna količina načrpane 
vode na obeh vodnih virih je 1700 m3. Na obeh vodnih virih je voda 
dezinficirana. Na črpališču Virje se za dezinfekcijo uporablja plinski 
klor, na črpališču Veliki Vrh pa v primeru potrebe natrijev hipoklorid. 
Doziranje dezinfekcijskega sredstva je avtomatsko. Vse objekte vodoo-
skrbnega sistema povezuje 73,5 km primarnih in sekundarnih cevovo-
dov različnih dimenzij in materialov. Delovanje vseh objektov je daljin-
sko nadzorovano.

Vesna Novak 

Otvoritev novega terapevtskega jahalnega cen-
tra na Rakitni 

Konec septembra so na Rakitni pri Mladinskem klimatskem zdra-
vilišču slavnostno odprli nov jahalni center, v katerem bo zdravilišče iz-
vajalo program psihoterapije s pomočjo konj. Gre za zaključek prvega 
dela projekta, ki mu je s skoraj pol milijona EUR donatorskih sredstev 
pomagal norveški finančni mehanizem. Novemu centru so uspešno 
pot zaželeli veleposlanica Kraljevine Norveške, njena ekscelenca Guro 
Katarina Helwig Vikor, župan Brezovice Metod Ropret ter direktorica 
zdravilišča Romana Rasperger.
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Dekleta in žene, pridružite se nam na STEP AEROBIKI, od oktobra do konca 
maja v telovadnici OŠ Preserje, ob ponedeljkih, od 20.00 do 21.30.

VADBA POTEKA
 -     Ob energični glasbi - z utežmi
 -     Na steperjih  - z elastikami

Vsaka vadba vključuje tudi vaje za TNZ ter elemente pilatesa in joge. 

Vse informacije dobite na 041 362 485 (Karmen).
ŠD Orion 

Slednja je obiskovalcem predstavila namen in izvedbo projek-
ta Psihoterapija s pomočjo konj: »Glavni cilj projekta je bil ra-
zvoj in implementacija terapije s konji v naše programe, s stro-
kovno usposobljeno ekipo štirih terapevtk ter dveh izšolanih 
terapevtskih konj. Zastavljeni cilj nuditi kakovostno terapijo 500 
otrokom in mladostnikom s težavami, smo več kot dosegli, celo 
presegli, hkrati pa smo bili deležni pozitivnega odziva mladih.« 
Zdravilišče je s pomočjo Kraljevine Norveške dobilo priložnost, 
da pogoje za terapijo s konji postavi na višjo raven, kar jim je s 
pomočjo donatorskih sredstev tudi uspelo. »Prejeta donatorska 
sredstva so dala vsem zaposlenim nov zagon in tako smo v dvo- in 
polletnem projektu psihoterapije s pomočjo konj, uspešno po-
stavili temelje za terapevtsko delo v okviru naših programov za 
otroke in mladostnike s težavami na področju čustvenih motenj 
in motenj hranjenja,« je še pojasnila Raspergerjeva.

Projekt ocenjujejo kot zelo uspešen, v novo postavljeni pokriti 
jahalnici pa so omogočili izvajanje zdravljenja tudi v slabem vre-
menu. Kot uspešnega pa je projekt ocenil tudi brezoviški župan 
Metod Ropret: »Za Rakitno je dolgo veljal izraz »zaspana lepoti-
ca« v zaledju krimskega pogorja in skozi leta se je žal nekaj te za-
spanosti nalezlo tudi naše zdravilišče. In če lahko rečem, da smo 
kraj uspeli prebuditi s strani občine in krajevne skupnosti, lahko 
zagotovo zatrdimo, da je zdravilišče iz sna prebudilo novo vod-
stvo in mlada strokovna ekipa. Ambiciozno vodstvo si je zadalo 
vrsto zahtevnih in višjih ciljev ter za njihovo uresničitev našlo vrsto 
drugih poti, ne le občinskih. Vesel sem, da se zgodba na Rakitni 
tako pozitivno odvija. Novi programi in terapevtski prijemi so za-
gotovo poroštvo, da se bo zdravilišče še vedno dobro razvijalo. 
Ob tej priložnosti bi se iskreno zahvalil vsem, ki ste izkazali svojo 
dobroto in otrokom tukaj dali novo priložnost. Zahvale tudi pod-
jetju Danfoss, ki je prav tako eno izmed donatorjev tega projekta. 
Hvala, da zdravilišče doživlja nov razcvet.«

Tudi veleposlanica Kraljevine Norveške, njena ekscelenca Guro 
Katarina Helwig Vikor je zdravilišču čestitala za uspeh in poveda-
la, da bo z veseljem idejo in cilj projekta odnesla tudi v rodno 
Norveško. Skupaj z Raspergerjevo sta nato prerezali slavnostni 
trak in si ogledali nov jahalni center. 

Jahalnico in dva lepa terapevtska konja pa smo si ogledali tudi 
obiskovalci, ki smo lahko konje tudi pobožali in objeli. Pri prvem 
stiku s konjem so nam pomagale strokovno usposobljene tera-
pevtke, ki so pojasnile, da terapija s pomočjo konja ne obsega le 
jahanja, ki naj bi pripeljalo do terapevtskih učinkov, temveč po-
meni tudi terapijo ob konju, s konjem in s pomočjo konja.

Kot se za slovesnost spodobi, je bilo poskrbljeno tudi za lep 
kulturni program, ki so ga sooblikovali solistka Mojca Hladnik, 
gosta Mia Žnidarič in Steve Klink, s prav posebno točko pa so se 
predstavili tudi otroci, ki se trenutno zdravijo v zdravilišču.

Vesna Novak

Dan enot za zaščito in reševanje
V soboto, 8. oktobra, so se v ŠP Jama v Notranjih Goricah zbra-

li predstavniki civilne zaščite, gasilci in reševalci brezoviške občine. 
V sklopu praznovanja občinskega praznika so namreč pripravili pri-
kaz dela enot za zaščito in reševanje. V športnem parku so se jim 
pridružili tudi drugi akterji, ki skrbijo za reševanje in varnost. Prišli 
so policisti na konjih in na motorju, reševalci in predstavniki Dru-
štva vodnikov reševalnih psov iz Ljubljane. Prikaze različnih izje-
mnih situacij, s katerimi se spopadajo, so si z zanimanjem ogledali 
občani ter župan Metod Ropret in podžupan Marko Čuden.

Ob tej priložnosti sta tako župan kot tudi poveljnik civilne za-
ščite Janko Ambrožič znova poudarila pomen pripravljenosti na 
izjemne situacije, ki lahko kadarkoli in kjerkoli na svetu ogrozijo 
življenja ljudi ter uničijo njihovo imetje. Mednje sodijo tudi neurja, 
toča in poplave, ki so lani in predlani prizadeli precejšen del lju-
bljanske regije.

S prikazovanjem svojih nalog in izjemnih situacij so začeli gasilci, 
njihove naloge pa je vsem zbranim pojasnil poveljnik Gasilske zveze 
Brezovica Boštjan Marinko. Vaje so se udeležili člani PGD Jezero, Pod-
peč - Preserje, Rakitna, Notranje in Vnanje Gorica ter Brezovica. Pri-
kazali so dviganje in vleko bremena s pomočjo vitla, tirforja in dvižnih 
zračnih blazin. Breme je bilo v tem primeru star avto. Iz avta pa so rešili 
tudi ponesrečenca, ki so ga na varno izvlekli s hidravličnimi pripomoč-
ki. Prikazali so tudi posredovanje pri razlitju nevarne snovi. 

Po gasilskih akcijah je na vrsto prišla predstavitev dela policistov. Ti 
so se nam v Jami pridružili s policijskimi konji, svoje delo pa je predsta-
vil tudi policist na motorju. Konji niso bile edine živali na prizorišču, saj 
so na svojo predstavitev mirno čakali tudi usposobljeni psi reševalci. 
Kot sta pojasnila njihova vodnika, reševalne pse uporabljajo predvsem 
pri iskanju ponesrečencev, pogrešanih itn. Največ psov reševalcev je pa-
sme zlati prinašalec ali labradorec, saj so zelo navezani na ljudi in so 
hitro učljivi.

Svoje delo so na drugi strani igrišča prikazovali reševalci in ekipa 
prve pomoči. Prikazali so oživljanje, imobilizacijo ponesrečenca in de-
lovanje defibrilatorja. Pravilno so oskrbeli različne vrste poškodb, ki so 
jih prikazali na ponesrečencu. 

Prikaz dela enot za zaščito in reševanje je v marsikomu vzbudil spo-
štovanje do prostovoljcev, ki požrtvovalno in nesebično pomagajo lju-
dem v nesrečah in v stiski.

Vesna Novak

Iskanje gradiva o PGD Notranje Gorice - 
Plešivica

Bliža se okrogli jubilej PGD Notranje Gorice - Plešivica. Društvo se 
vsesplošno pripravlja na praznovanje. Iščemo različna gradiva, doku-
mente in fotografije povezane z delovanjem gasilcev, gasilskim domom 
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in društvom, od ustanovitve leta 1912. Prijazno naprošamo vse kra-
jane, ki imate kakršnokoli gradivo, da nas o tem obvestite, da bomo 
lahko tudi z vašo pomočjo napisali kroniko o delovanju društva v naših 
stoletni zgodovini. Vemo, da imajo krajani gradivo, vendar je težko pri-
ti do njega, saj ga vsak hrani za lastne albume oziroma družinske arhi-
ve. Vsakršnokoli gradivo je dobrodošlo, zato ne oklevajte in pokličite 
01 3651 018, čakamo čim več ponudbe!

Marko Alič,
za PGD Notranje Gorice - Plešivica

Starejši so odkrivali skrivnosti računalništva
V predzadnjem tednu oktobra se je začel največji vseslovenski pro-

stovoljski projekt - Simbioza, ki poteka tudi na Brezovici, na OŠ Preser-
je. Mladi prostovoljci na brezplačnih delavnicah predstavnike starejše 
generacije navdušujejo nad uporabo računalnika in interneta.

Kot pravi vodja projekta Borut Jeglič, je namen spodbuditi medge-
neracijsko sodelovanje: »Ideja računalniških delavnic se nam je zdela 
zanimiva, predvsem zaradi zamenjane vloge učenca in učitelja. Poleg 
tega statistični podatki za leto 2010 kažejo, da kar 75 % ljudi nad 65 
let še nikoli ni uporabljalo računalnika.« Jeglič je še povedal, da so po 
celi Sloveniji vzpostavili več kot 500 informacijskih točk ter 250 lokacij, 
kjer potekajo brezplačne delavnice.

Tudi mi smo obiskali popoldansko delavnico na OŠ Preserje, kjer 
se je v računalniški učilnici zbralo 15 starejših občanov. Pod budnim 
očesom dveh mladih prostovoljk so se učili uporabe računalnika, in-
terneta, ustvarili pa so tudi svoj elektronski naslov in pošiljali sporočila. 
Pravo veselje je bilo opazovati starejše gospe in gospode, kako z vnemo 
in zanimanjem spoznavajo tipkovnico, računalniško miško in osnove 
računalništva ter interneta. Povedali so, da so navdušeni nad tovrstni-
mi delavnicami, kjer spoznavajo nove uporabne medije, brez katerih 
danes predvsem mlajši sploh ne morejo.

Izobraževanje sta vodili prostovoljki Petra Kocjan in Simona Pod-
logar, ki sta bili s svojimi »učenci« zelo zadovoljni. Povedali sta, da je 
izobraževanje namenjeno tako začetnikom kot tistim, ki so z računal-
niki že rokovali, učne ure pa so razdeljene na 3 module. Prvi modul 
imenovan »Računalnik moj prijatelj« je namenjen predvsem spoznava-
nju računalnika in osnovnih ukazov. Drugi modul »Klik v svet« obsega 
poznavanje interneta, tretji modul »Brez elektronske pošte ne gre«, pa 
je namenjen oblikovanju lastnega elektronskega poštnega nabiralnika 
in pošiljanju elektronskih sporočil.

Vesna Novak

Zahvala
PGD Goričica - Prevalje je v petek, 7. 10. 2011, opravilo čiščenje 

mojega vodnjaka, v katerega so zašli nepovabljeni gostje, polhi. Vo-
dnjak je globok vsaj 10 m in eden od globljih v naših krajih, zato je bilo 
čiščenje še toliko bolj zahtevno. Gasilci so mi priskočili na pomoč in 
delo opravili z vso resnostjo. Zaradi globine vodnjaka je bila oprema 

društva nekoliko kratka, zato so za pomoč zaprosili še PGD Kamnik, 
ki jim je tako priskočilo na pomoč. Za ustrezno čiščenje je bil potre-
ben tudi spust na dno, kjer je prišla do izraza njihova novejša oprema 
(dihalni aparat, vrvna tehnika za spust) in tudi osebna izurjenost. Ga-
silci so pri tej akciji ugotovili tudi nekaj pomanjkljivosti pri opremi, kar 
bodo poizkusili nadomestiti v prihodnosti. Sodelovalo je 6 gasilcev iz 
PGD Goričica - Prevalje in trije iz PGD Kamnik pod Krimom.

Lastnik vodnjaka Milan Gerdina, Goričica 27, se zahvaljujem PGD 
Goričica - Prevalje in PGD Kamnik za opravljeno veliko delo, saj brez 
vaše pomoči nikakor ne bi mogel očistiti vodnjaka in si tako ponovno 
zagotoviti kolikor toliko ustrezne čiste vode. Vsem sodelujočim, pred-
vsem pa g. Benu Šuštaršiču in vsakemu posebej, še posebna osebna 
zahvala in še veliko uspehov pri vašem delu. Hvala in lep pozdrav ter 
NA POMOČ vam želi Milan Gerdina.

Pripravil F. Klančar 

Prodajamo dobrote naših kmetij
Kmetije, ki načrtujejo nove dopolnilne dejavnosti na kmetiji, vabi-

mo, da se priključijo projektu »Prodajamo dobrote naših kmetij«.
Območje izvajanja: na območju občin Brezovica, Borovnica, Do-

brova - Polhov Gradec, Horjul, Log - Dragomer in Vrhnika.
Vsebina: tematska predavanja in delavnice za različne vrste dopol-

nilnih dejavnosti, priprava in tisk zgibanke, v kateri so predstavljene 
kmetije, ki so uredile prostore in registrirale dopolnilno dejavnost.

Stroški: polovico stroškov predavanj in stroškov izdelave zgibanke 
pokrije Leader program, polovico udeleženci posameznih izobraže-
vanj.

Terminski načrt: posamezna predavanja bomo organizirali po 
predhodnih prijavah, od novembra 2011 do marca 2012. Zgibanko 

G.Šuštaršič pred spustom v 10 m globok vodnjak.
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bomo začeli pripravljati najkasneje januarja 2012, natisnjena bo v 
15.000 izvodih. 
Predvidena predavanja:
Registracija dopolnilnih dejavnosti -2 uri 
(vrste dopolnilnih dejavnosti, postopki registracije)
Davčna zakonodaja, pokojninsko in druga zavarovanja - 3 ure
(spremembe povezane z registracijo dopolnilne dejavnosti)
Tečaj dobre higienske prakse (živila živalskega izvora) – 4 ure
Tečaj dobre higienske prakse (živila rastlinskega izvora) – 4 ure
Kako izdelek pripravimo, da ga lahko dobro prodamo –2 uri
Z zorenjem do boljše kakovosti mesa- 7 ur, največ 40 oseb
Možnost prodaje svežega mesa in mesnih izdelkov- 2 uri
(delavnica z veterinarsko inšpekcijo in svetovalno službo- ponovitev)
Peka kruha, peciva izdelava testenin na tradicionalen način – 3 dni, 
največ 15 oseb
Predelava mesa, 2 dni
Predelava sadja, 2 dni
Predelava zelenjave, 2 dni
Predelava zelišč, 1 dan

Prijave: info@lasbarje.si, 041 353-364 (Helena Čuk) . 

»Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja: Evropa investira v podeželje«  
LAS Barje

Zakaj je račun za ogrevanje tako velik? Kaj pa jaz lahko naredim za 
zmanjšanje porabe energije doma? Kakšna je možnost rabe obnovlji-
vih virov energije v naših hišah in stanovanjih? Katere finančne spod-
bude pa imam na voljo? Kaj pomeni učinkovita raba energije? In kaj 
ima to opraviti z jedrsko energijo?

Odgovore na vsa vprašanja dobite na družabno - izobraževalnem do-
godku, ki bo v četrtek, 17. novembra 2011 ob 17.30, v Modri dvorani 
na Brezovici (nasproti Knjižnice Brezovica).

Ob 17.30 bo na voljo testna vožnja in predstavitev električnega sku-
terja, ob 18. uri si boste lahko ogledali okoljsko dokumentarni film 
Černobil za vedno, ki nas popelje v današnjo Ukrajino, natančneje Čer-
nobil, kjer je situacija po 25-letih od katastrofalne nesreče še vedno 
negotova in ob 19. uri bodo z nami na okrogli mizi razpravljali in delili 
svoje znanje energetski strokovnjaki:
Dejan Savić, zastopnik za energetiko okoljske nevladne organizacije 
Greenpeace;
Matjaž Valenčič, energetski svetovalec ENSVET;
mag. Marko Femc, direktor podjetja Plan-net d.o.o..

Prisrčno vabljeni!

Ogled filma sta omogočila Urad za mladino RS in Gibanje slovenske 
mladine.

Članice v PGD Notranje Gorice – Plešivica
Za nami je prvo leto obstoja. Ženskam v društvu se je pridružilo še 
nekaj deklet. Tako smo lani sestavile desetino in začele z vajami z 
motorno brizgalno z namenom, da sodelujemo na občinskem tek-
movanju. Zaradi poplav je bilo tekmovanje najprej prestavljeno, 
potem pa odpovedano. Da bi prvič okusile čar tekmovanja, smo 
se udeležile tekme za pokal Drenovega Griča. Domov smo prinesle 
pokal za tretje mesto. Letos smo vadile še bolj zagrizeno. Izpred ga-
silskega doma smo se preselile na travnik pri Marinčevem kozolcu. 
Ker pa nikoli nismo bile same, z nami so vedno otroci in možje, je 

bilo kar živahno. Tako pripravljene smo šle na prvo tekmo v naši 
občini, v Podpeč. Žal se nam je zgodila nesreča, pa vendar smo bile 
druge in s tem smo dobile možnost nastopiti na regijskem tekmo-
vanju v Tacnu. 14 dni smo imele časa, da izpopolnimo svoje vrste. 
Seveda tega nismo izpustile iz rok. Ker smo vedele, da naša Tanja ne 
bo mogla aktivno sodelovati, smo vse moči usmerile v iskanje nove 
članice. Tako se nam je pridružila Kristi. Spet smo se zagnale v vaje, 
kajti na regiji je veliko večja konkurenca in res se nismo imele name-
na osramotiti. Nastop je za nas minil veliko bolje. Dve napakici sta 
nas stali nastopa na državnem tekmovanju. Videle smo, kje se da 
še kaj pridobiti. Peto mesto vednarle ni slab rezultat in mislim, da 
smo solidno zastopale GZ Brezovica. Seveda pa vseh teh uspehov ne 
bi bilo, če ne bi za nami stal in svoj prosti čas z nami delil naš men-
tor Marko Alič. Vse to nam je dalo nov zagon za prihodnja leta. Ja, 
HUDE MA(J)ČKE še nismo rekle zadnje besede.

                Nuša Jeraj
PGD Notranje Gorice - Plešivica

Bowling turnir
Vabimo vas, da se nam pridružite na bowling turnirju v Klubu 300, v 
Dravljah. Bowling bo v soboto, 26. 11. 2011, od 19h do 21h.
V ceno je vključeno 2h igranja, čevlji in pijača, kar znaša 8 EUR/osebo. 
Redna cena za paket je 16 EUR, stranka SDS pa vsakemu prijavitelju 
doplača razliko do polne cene, tako da vsak plača samo razliko. Naj-
boljše 3 steze bodo nagrajene z boni. Na turnirju se nam bo pridružili 
tudi župan Metod Ropret in poslanka Alenka Jeraj. Prijave pobiramo 
do 20. 11. 2011, na GSM 031 348 798 ali na: katarinasmrekar@gmail.
com.

Podmladek SDS Brezovica

Izlet v Belo krajino za seniorje
V sredo, 9. 11., je organiziran celodnevni izlet za vse seniorje iz naše 
občine v Belo krajino. Odhod avtobusa ob 8.00 iz Rakitne, Preserja in 
ostalih krajev. Pot nas bo vodila mimo Trebnjega do gostišča Prepih, 
kjer bomo imeli kratek postanek za kavo. V nadaljevanju si bomo ogle-
dali Metliko, njen Gasilski muzej ter Metliško vinsko klet. Nadaljevali 
bomo v kraju Drašiče, kjer si bomo na kmečkemu turizmu ogledali pri-
delavo olja iz orehov in lešnikov s pokušino.
Pot nas bo vodila tudi na kmetijo odprtih vrat Simonič, kjer nam bodo 
postregli z okusnim kosilom. Prihod domov je predviden v poznih po-
poldanskih urah. Cena vključuje avtobusni prevoz, vodenje in organi-
zacijo izleta, vstopnine, pokušino vina ter kosilo.
Cena celodnevnega izleta je 35 EUR, vendar bo 20 EUR/osebo prispe-
vala stranka SDS, saj izlet organizirajo njeni seniorji. Cena na osebo 
tako znaša 15 EUR.
Prijave zbiramo do 5.11., na GSM 031 455 797 (Ivan Zbačnik) in 041 
487 500 (Milan Kolar). 

Seniorji SDS Brezovica
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DU Notranje Gorice - Plešivica na obisku rud-
nika Velenje
V četrtek, 29. 9. 2011, čudovit jesenski dan, si je naše DU ogle-
dalo muzej premogovništva Slovenije, rudnik Velenje. Odhod je 
bil ob 7. uri zjutraj.

Rudnik Velenje je eden najbolj sodobnih tehniških muzejev v 
Evropi. Ko smo prispeli v rudnik Velenje, smo lahko ob pomoči 
vodnika in multimedijske predstavitve spoznali nastanek, odkri-
tje in pridobivanje premoga nekoč in danes. Potem so nam raz-
delili rudarsko malico, čelade in oblačila in odšli smo na vodeni 
ogled podzemnega dela, do katerega smo se v nekaj sekundah 
spustili s 120 let starim dvigalom, v globino 160 metrov. V glo-
bini smo se zadržali približno dve uri. Po končanem ogledu smo 
se odpeljali v terme Topolšica, kjer smo se v toplem popoldne-
vu prijetno kopali. Pozno popoldne smo se vračali proti domu, 
toda postanka na Trojanah in nakupa krofov nismo izpustili. 
Vsi zadovoljni in polni vtisov smo se vrnili v Notranje Gorice. V 
oktobru smo šli na izlet po Pomurju, med drugim ogled orhidej 
v tropskem vrtu v Dobrovniku, v novembru pa gremo na marti-
novanje na Studenec. 

Metka Marinčič,
presednica DU Notranje Gorice - Plešivica

Meddruštvena vaja članic GZ Brezovica
Tudi letos so gasilke PGD Jezero organizirale meddruštveno vajo 
na kmetijo »Japelj-Gregar«, požar na stanovanjsko - gospodarskem 

objektu. Vaja je potekala 8. oktobra 2011, na Jezeru. Na njej je sku-
paj sodelovalo 43 gasilk, ekipa prve pomoči in 6 strojnikov - vozni-
kov iz petih društev ter Tea z reševalnim psom Kimom iz Zveze reše-
valnih psov Slovenije.
Predpostavka vaje: dimniški požar stanovanjske hiše se je razširil po 

ostrešju. Prišlo je do preskoka na objekt gospodarskega poslopja 
v neposredni bližini. V njem sta bili 2 poškodovani osebi, ki sta ju 
notranji napadalki morali najti. Za gašenje in varovanje ogroženih 
objektov je bilo skupaj izvedenih 9 zunanjih napadov. Tea in psička 
Kim sta morali najti pogrešane otroke, ki so se v strahu pred ognjem 
zatekli v bližnja poslopja.

Dragica Brancelj, 
VGČ org.I.st.

Zlata poroka v Vnanjih Goricah
V soboto, 1. oktobra, sta v krogu družine in prijateljev svojo Zla-
to poroko praznovala 
zakonca Ivanka in Jožef 
Prezelj iz Vnanjih Goric. 
Ivanka, z dekliškim pri-
imkom Artač, se je rodi-
la v Vnanjih Goricah leta 
1935, Jožef pa leta 1936 
v kraju Brvay En Artois 
v Franciji. V zakonu sta 
se jima rodila hči Irena 
in sin Jože, razveseljujejo 
pa ju vnuki Luka, Nina, 
Klarisa in Žan.
Vesela družba je na dan 
praznovanja plula po 
Ljubljanici in naredila 
postanek v Podpeči, kjer 
je zlatoporočenca poz-
dravil župan občine Bre-
zovica Metod Ropret, 
ki se mu v imenu cele 
družine iskreno zahva-
ljujem za podarjeni čas in slavnostne besede. V slavnostnem nago-
voru jima je med drugim zaželel še veliko sreče, zdravja, prijetnih 
trenutkov in predvsem trdne zakonske zveze na nadaljnji skupni 
poti. Slavnost v Podpeči smo zaključili s kozarčkom šampanjca, na 
zdravje Ivanke in Jožefa, še na mnogo srečnih let. Hvala vsem, ki ste 
z nami praznovali ta lep ljubilej.

Irena Pečlin

PGD Jezero drugič na Triglavu
Tudi letos je PGD Jezero organiziralo vzpon na Triglav, ki so se ga ude-
ležili Vanja in Luka Rogelj, Mateja in Franjo Halič, Katja Šivic, Andrej 
Lipovec, Jože Jamnik in Emil Jereb. Kljub precej poznemu datumu od-
hoda , 21. in 22. september, nam je bilo vreme naklonjeno bolj kot lani, 
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tako da smo v hoji in razgledih še posebej uživali. Kar pet od osmih 
se jih je kljub malce strahu in ogromno adrenalina prvič povzpelo do 
Aljaževega stolpa. Drugo leto bomo vzpon ponovili, zato vabljeni vsi, 
da se nas zbere čim večja druščina. 

      PGD Jezero

Izlet za veterane
Planinsko društvo Podpeč - Preserje vabi vse veterane in člane v sredo, 
9. novembra, v Bazo 20 in na Mirno goro (1047 m). Odhod avtobusa 
v sredo zjutraj je ob 6.30 iz Preserja, ustavili se bomo tudi v Kamniku 
pod Krimom, Podpeči, Notranjih in Vnanjih Goricah in na Brezovici. 
Z avtobusom se odpeljali mimo Novo Mesto in Dolenjskih toplic do 
Baze 20. Od tu gremo po obširnih gozdovih in jasah Kočevskega Roga 
peš do doma na Mirni Gori (1047 m). Za pot bomo potrebovali dobre 
tri ure. Z Mirne Gore je lep razgled po celi Beli Krajini in delu Hrva-
ške. Po krajšem počitku se bomo podali na zadnji del poti do vasice 
Vrčice, kjer nas bo čakal avtobus. Za ta del poti pa bomo potrebovali 
približno eno uro. Avtobus nas bo odpeljal mimo Semiča, Gradaca, 
Metlike do Lokvice. Tu se bomo ustavili na izletniški kmetiji Matko-
vič. Na kmetiji nas bodo pogostili z belokranjskimi dobrotami (šilce 
domačega, obara, belokranjska pogača in odojek na ražnju). Obstaja 
tudi možnost klasičnega kosila, odvisno od števila udeležencev in pred-
hodnega dogovora. Izlet bo v času Sv. Martina. Domov se bomo vrnili 
predvidoma po 19. uri.
Cene na kmetiji Matkovič: obara in odojek 10 EUR, nedeljsko kosilo 8 
EUR. Pijača ni všteta v ceno. Pri prijavi povejte svojo željo glede hrane. 
Cena prevoza je 15 EUR.
Prijave zbira Marko Goršič, tel. 3631 175 in mobi 041 795 006 (v ve-
černih urah), ki bo izlet tudi vodil. Rok za prijave je do ponedeljka, 7. 
11. 2011. 

PD Podpeč – Preserje 

Prehodnost intervencijskih poti na Jezeru
V planu dela PGD Jezero je tudi izvedba društvenih in meddruštvenih 
vaj, pri katerih v prvi vrsti preverjamo pripravljenost enote za posre-
dovanje v nesrečah. V soboto, 27. avgusta 2011, smo izvedli vajo na 
stanovanjski objekt Jezero 152. Po izvozu enote na kraj požara smo 

naleteli na prvo oviro. Dostop do objekta je bil onemogočen zaradi 
nepravilno parkiranih vozil. Gre za območje okoli jezera. Obiskovalci 
kopališča kljub označbam, ki prepovedujejo parkiranje, vozila parkira-
jo na površinah, ki temu niso namenjena. Verjamemo, da bi vsak z ve-
likim veseljem parkiral na za to namenjene površine, če bi bile urejene. 
Ker ni v naši moči, da uredimo problematiko, ki nastane predvsem 
v poletnih mesecih, pozivamo vse pristojne, da na tem področju kaj 
ukrenejo. V tem primeru je šlo le za vajo. Kdo bo prevzel odgovornost, 
če bo prišlo do nesreče, pa intervencijska vozila ne bodo mogla po-

sredovati oz. bodo izgubljala dragoceni čas, ko bodo na poti do kraja 
intervencije odstranjevala nepotrebne ovire, avtomobile, ki jih obisko-
valci kopališča nimajo možnosti parkirati na ustrezna parkirišča? Z ga-
silskim pozdravom »NA POMOČ«         

PGD Jezero

Novice iz »Tulipana« 
Dragi upokojenci, prav lepo pozdravljeni po dolgem in vročem pole-
tju. Zopet lahko začnemo z našim aktivnim druženjem. Predstavljam 
vam najnovejše informacije, zanimive za nas. 

Predsedniki upokojenskih društev so na skupnem sestanku izvedeli za 
naslednje, zelo zanimive, a malo manj realne, predloge: 
a) Za izboljšanje finančnega stanja socialno ogroženih (med temi je 
največ upokojencev) bo treba začeti z lobiranjem med poslanci ali 
kandidati za poslance, saj oni krojijo zakone, ki bi to omogočali. Pri-
spevek od Loterije Slovenije se med invalidi in socialno ogroženimi deli 
v razmerju 65 : 35 v korist invalidov. Ker populacija socialno ogroženih 
številčno vse bolj prekaša število invalidov, bi bilo potrebno omenje-
no razmerje uravnovesiti. Toda invalidski lobi je tako močan, da uspe 
ohraniti trenutno razmerje. Zato nam ostane le še poskus, da bi z na-
šimi argumenti za spremembo dosedanjega razmerja vplivali na odlo-
čitve poslancev. Ali se poslanci, ki lahko bolj uravnovesijo omenjeno 
razmerje, ne zavedajo, da: 
1) jih lahko obišče Matilda (po Štrovsu) še pred upokojitvijo,
2) da lahko postanejo invalidi,
3) da lahko dočakajo pokojnino. 
Slednje je celo najbolj verjetno, toda poslanci s svojo pokojnino ne 
bodo socialni problem, zato jim verjetno ni mar za reševanje tega. 
Predlagam, da se socialno šibki spomnite na hlapca Jerneja in njegovo 
rešitev. Sicer se je zadeva od »Wall Streeta pa do slovenskih bank« že 
začela.
b) Republiško vodstvo upokojencev ponuja brezplačne triurne tečaje 
računalništva. Posamezna društva morajo samo poskrbeti za računal-
nike in prostore. Okrog 130 v ta namen usposobljenih inštruktorjev 
čaka na naš klic. Javite se interesenti za ta hitri tečaj. 
c) Če ste v društvu bolj aktivni in vas izvolijo v upravni odbor društva, 
vas lahko doletijo še naslednji izobraževalni tečaji: računovodski, taj-
niški, turistični (noviteta zaradi pasti pri organiziranju upokojenskih 
izletov) in poverjeniški (za boljše sodelovanje z republiškim vodstvom). 
d) Kar nekaj predsednikov društev se je na sestanku pritoževalo, da se 
jim članstvo v povprečju stara. Kandidati za nove člane pa največkrat 
sprašujejo: »Kaj nam pa nudite za članarino (10 EUR)?« Kot vidite, 
tudi sem prodira kapitalistična miselnost. Kaj res ne čutijo nobene 
potrebe po druženju in nočejo izkoristiti še svojih preostalih kvalitet 
za koristi ostalih članov društva? 
V našem društvu ta problem ni tako pereč. V desetih mesecih leta 
2011 smo pridobili 12 novih članov. K temu so pripomogli umiritev 
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TC Mercator, Robova cesta 6, Vrhnika
t: 01 755 71 61, m: 041 342 000

Tolea d.o.o. pooblaščen posrednik
Telekom Slovenije d.d. 

ob nakupu akcijskega aparata.
POPUSTA NA AVTOPOLNILEC
-30%

Sklepanje novih naročniških razmerij in podaljšanje obstoječih za Telekom Slovenije d.d. 
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Sony
Ericsson
Cedar
5€*

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev na 
pakete Povezani 35/45/77.

Nokia
C2-01
1€*

Samsung
Galaxy
Mini
1€*
* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev na 
pakete Povezani 45/77.

Zimske radosti so pred vrati...

* Sklenitev novega naročniškega 
razmerja ali podaljšanje 
obstoječega za 24 mesecev.

Samsung
Galaxy
ACE
1€*
z izbiro NAJNAJ (7)

razmerij v društvu, uspešno organizirani izleti (zadnji po Kočevskem 
in Kostelu je bil prav uspešen in v zadovoljstvo udeležencev, glej sliko), 
estetske voščilnice za okroglo obletnico starejših članov, aktivno sode-
lovanje pri delu starejši za starejše, urice rekreacije (ponedeljek in četr-
tek od 9. do 10 ure) in še kaj bi se našlo. Ker pa ne smemo zaspati na 
lovorikah, smo razširili ponudbo. Članom, starejšim od 80 let, bomo 
osebno izročili prednovoletno darilce z ljubeznivim pripisom, povabili 
bomo člane, naj se množično odzovejo na akcijo merjenja sladkorja 
in holesterola v krvi in merjenja krvnega tlaka, saj je ta podatek lahko 
koristen za nadaljnji način življenja, za boj proti depresiji je pod vod-
stvom usposobljene članice predvidena tedenska udeležba članov pri 
najnovejšem »izumu«, jogi smeha (konkretno obvestilo sledi), novim 
članom bomo pri vpisu podarili čudovit prospekt naše občine s po-
svetilom in naročili bomo vizitke našega društva Tulipan, da se laže 
predstavimo zainteresiranim. Tudi na martinovanje (16. 11.) nismo 
pozabili. 
Če pa ima kdo od naših članov še kakšno idejo za še boljše delovanje 
društva – na dan z besedo! Hvaležni bomo.
P.S. Če ste slišali »dobronamerne« govorice, kako bo društvo Tulipan 
propadlo in umrlo, se, prosim, pridite prepričati o nasprotnem. Res 
je sicer, da bomo sedanji člani nekoč pomrli, toda nikamor se nam 
ne mudi.  

Toni Jurjec,
 predsednik DU Tulipan, Vnanje Gorice

  
Regijsko mladinsko tekmovanje v gasilsko - 
športnih disciplinah
V soboto, 24. 9. 2011, je v Polju pri Vodicah potekalo gasilsko regijsko 
tekmovanje v gasilsko - športnih disciplinah. Tekmovanja sta se udele-
žili ekipi pionirjev in mladincev PGD Podpeč, ki sta na občinskem tek-
movanju zasedli odlični mesti. Na regijskem tekmovanju pa nam ni šlo 

preveč dobro, pionirji (26/26), mladinci (16/20). Po tekmovanju smo 
odšli na sladoled v Brunarico Jezero. Kljub slabim rezulatom nismo 
razočarani, ker važno je sodelovati in ne zmagati.

Anže Karlek,
PGD Podpeč

Nov ženski odbor in volitve podmladka
V začetku oktobra je bil ustanovljen nov Ženski odbor SDS Brezovica, 
za predsednico pa je bila imenovana mag. Nataša Smrekar. Ustanovi-
tve se je udeležila tudi poslanka Alenka Jeraj. Ideja o novem odboru se 
je porodila že pred dvema letoma, zdaj pa je članicam to uspelo. Kot 
je pojasnila Smrekarjeva, je glavni namen novega odbora, da bi se čim 
več žensk med seboj povezovalo in se čim bolj aktivno vključevalo v po-
litiko. Obenem so oktobra potekale tudi volitve v podmladku stranke 
SDS IO Brezovica. Predsednica je postala Katarina Vojkar. Trenutno se 
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Nudimo vam veliko izbiro korekcijskih in sončnih očal in smo
pogodbeni dobavitelji medicinsko - tehničnih pripomočkov.

pripravljajo na bowling v Klubu 300, ki bo 26. novembra. Hkrati pa v 
podmladku vabijo vse mlade, da se aktivno vključijo v politično sfero 
in delovanje. 

SDS Brezovica

Oktober, mesec izboljšanja varnosti na vseh 
področjih
Na oktobrski seji UO ŠKTD Lokvanj smo potrdili stroške rednega 
društvenega poslovanja, kamor sodi tudi izdelava in posredova-
nje najrazličnejših dokumentov, povezanih s prireditvami ob 44. 
Sosedovem dnevu in občinskem praznovanju, ki jih smo posredo-
vali in objavljali znotraj in izven občine in tudi na velikih panojih. 
Skoraj 1000 EUR smo namenili za varnostno zavarovanje konj in 
društvenih prireditev. Za večjo varnost smo obnovili tudi največjo 
gugalnico na otroškem igrišču Predale. Minka in Rado ob prvem 
predlaganju nista prijela zasluženih občinskih priznanj podobno, 
kot pokojni častni občan Srečko Pristavec, tako da ju podpiramo 
še naprej in bomo predloga še bolj utemeljili. Pri organizaciji Po-
dokničarja smo imeli smolo z vremenom, a prestavitev ni bila mo-
goča. 
Navkljub mnogim obveznostim in drugim težavam nam je uspelo 
izpeljati načrtovano in s tem še bolj utrditi jesenski urnik tudi za 
prihodnje leto. Ob tem se zahvaljujemo vsem dobrotnicam, do-
brotnikom in partnerskim soorganizatorjem, ki delujejo znotraj 
naselja, kraja, občine, regije ali države. 
Na področju prometne varnosti se članice in člani ŠKTD Lokvanj 
zahvaljujemo za uresničitev naših prošenj glede podaljšanja linije 
mestnega avtobusa. Ob velikih uspehih naše občine pa si podob-
no, kot že vrsto let, še vedno srčno želimo, da bi čim prej odpravili 
tudi naslednje črne prometne točke:
- pločnik med avtocesto in Gostilno Kavčič, potrebno bi bilo le 

prestaviti ograjo za 2 metra stran od asfalta in pohodno izrav-
nati bankino.

- podaljšanje avtobusne postaje proti železniškem prehodu, pri 
Japlju, v smeri Podpeči, pridobili bi obvozni pas mimo pogosto 
stoječih vozil, zavijajočih levo, ki za seboj ustvarjajo nevarne 
kolone na tirih. Prav bi tudi bilo, da bi zmanjšali otok sredi 
križišča in tako s posegoma omogočili pravilno levo zavijanje s 
Podpeške še daljšim avtobusom in kamionom.

- krožišče sredi Podpeči naj bo po zgledu krožišča sredi Iga, ve-
dno več je pobud, tudi iz sosednjih občin, da bi ohranili in de-
jansko tudi namenili prometu čim več prometnih površin sredi 
Podpeči. Naj se torej ne ponovijo projektantske neumnosti kri-
žišč pri Poku, pri Japlu, pri GD Vnanje Gorice, obračališča na 
Jezeru in še kje. Tudi prehod za pešce pri bankomatu v Podpeči 
v ničemer ne ovira gradnje krožišča in bi zato lahko že bil obe-
ležen.

- avtobusno obračališče pri GD Jezero, mnogi se še spominjate 
problemov, ki so jih imeli šoferji LPP, saj na po projektu zgra-
jenem obračališču niso mogli obrniti niti navadnega avtobu-
sa. Sedaj, ko pripelje tudi preklopni avtobus, bi bilo potrebno 
obračališče čim prej podaljšati tako, kot to spet predlagajo 
tudi šoferji sami. 

Poučni izlet v dolino Kolpe: v soboto, 15. 9. 2011, smo se odpra-
vili na strokovno ekskurzijo v Belo krajino, natančneje v Poljansko 
dolino ob Kolpi, na turistično kmetijo Majerle. Pot nas je vodila 
skozi kočevske gozdove in po dobri uri in pol vožnje smo prispeli 
v vas Dol, ki leži čisto zraven reke Kolpe. Ko smo prispeli v Dol, 
nam je Biserka Majerle predstavila turistično kmetijo, kaj se da 
početi, kako preživeti aktiven dopust in kaj kmalu je zadišalo po 
enolončnici in domači pogači. Po malici so sledili ogledi po Po-
ljanski dolini ob Kolpi. Najprej smo se zapeljali v 8 km oddaljeno 
vasico Bilpa, kjer smo si ogledali staro kovačijo na vodni pogon, 
ki še obratuje. Kovač Rudi Verderber nam je demonstriral, kako se 
kuje železo, povedal marsikaj zanimivega okoli kovačije in kraja. 

Ko smo tu končali ogled, smo se odpeljali v vas Predgrad, kjer nam 
je Boris Weiss povedal veliko o kraju, o graščini, ki je bila v Predgra-
du, o sramotilnem stebru - prangerju. Nato smo si ogledali muzej, 
v katerem so bile razstavljene tamburice, oblačila folklorne skupi-
ne, s katerimi so nastopili leta 1908 na Dunaju. Nazadnje smo se še 
ustavili v Starem trgu ob Kolpi, kjer nam je župnik Jože Pavlakovič 
predstavil župnijo Stari trg ob Kolpi in povedal njeno zgodovino. 
Na koncu smo si še ogledali farno cerkev sv. Jožefa.
Po končanih ogledih smo se odpeljali nazaj na turistično kmetijo 
Majerle, kjer smo imeli kosilo in se zabavali ob zvokih harmonike. 
In ker je vsega lepega po navadi hitro konec, se je tudi ta ekskurzija 
hitro bližala h koncu. Tako smo se v večernih urah vrnili v Ljublja-
no, polni lepih vtisov, novih idej. 
Miklavžev koncert bo v petek, 2. 12. 2011, ob 19. uri. 16 nasto-
pajočih in plesišče bodo na odru, v dvorani bodo mize s stoli in 
samo stoli. Tako bodo tudi vstopnice dražje za sedišča pri mizah in 
cenejša samo sedišča. Zunaj bo kurišče in prilika za peko klobas, 
hrenovk in jabolk, torej priložnost za prosto druženje. Karte in vse 
druge informacije so pri Katarini, na 051 329 900.

Drago Stanovnik

Obvestilo kmetijske svetovalne službe
Zahtevki za posebno premijo (biki, voli) in ekstenzivno rejo govedi 
(krave dojilje) za drugo obdobje 2011, se vlagajo do konca oktobra. 
Zamudniki imajo čas do 25. novembra, za vsak dan zamude je 1 % 
odbitek.
Tradicionalni slovenski zajtrk
18. novembra 2011 bo v vseh slovenskih vrtcih in šolah potekal pro-
jekt »Tradicionalni slovenski zajtrk«. Namen projekta je izobraževati 
in obveščati šolajočo mladino o pomenu domačega zajtrka v okviru 
prehrane, pomenu in prednosti domačega kmetijstva ter lokalno pri-
delanih živil slovenskega izvora. Osnovnim šolam naj bi hrano podarila 
podjetja, vrtcem pa okoliški kmetje. Ti bi pozneje lahko postali tudi 
dobavitelji hrane tem vrtcem. S tem bi si zagotovili tudi ugodnejše tr-
žne pogoje, kot jih imajo sedaj. Vsi, ki bi želeli donirati hrano okoliškim 
vrtcem (mleko, sadje) naj se prijavijo na svetovalni službi.
Sprejemamo prijave za dvodnevni tečaj izobraževanja na področju pre-
delave mleka.
Program tečaja: 
1. dan: teoretični del in ogled dobre kmetijske prakse bo v torek, 15. 
novembra, od 9. ure do 15. ure, na ekološki kmetiji Franc Sešlar, Pod-
lipovica 6, 1411 Izlake. 
2. dan: praktični prikaz izdelave mlečnih izdelkov bo v torek, 29. no-
vembra od 9. ure do 15. ure, v sirarni na Kmetijsko gozdarskem zavodu 
Ptuj, Ormoška cesta 28, Ptuj.

KGZS 
Izpostava Vrhnika –Brezovica Podpeč    
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Reliable. No matter what.www.dacia.si
Dacia Duster je s pogonom na vsa štiri kolesa kos vsem preprekam, ki jih postavljajo najzahtevnejši tereni. Odlikuje ga tudi izjemno dostopna cena in najmanjša 
izguba vrednosti med vsemi kompaktnimi športnimi terenci.** Izkoristite posebno oktobrsko ponudbo, ki prinaša brezskrbnih 5 let garancije.
*Velja do izpolnitve prvega od dveh pogojev: 5 let ali 100.000 km. **Focus Online, članek Auto Restwert 2015. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 Ljubljana.

DACIA DUSTER: PORABA PRI MEŠANEM CIKLU: 5,0 – 8,0 L/100 km. EMISIJE CO2: 130 – 185 g/km.

Resen terenec
Dacia Duster 4x4

že za 11.990 €

Avtohiša MALGAJ d.o.o.,
Tr ž a š k a  10 8 ,  L j u b l j a n a ,  t e l . :  01  2 0  0 0  5 63,  f a x :  01  2 0  0 0  555
Odprto: 8-19h, sobota 8-13h,                                             www.malgaj.com

Vedno več invazivnih tujerodnih vrst tudi na Lju-
bljanskem barju
Le redko kdo še pomni čase po drugi svetovni vojni, ko so že prvo 
pomlad po osvoboditvi stekle množične delovne akcije zatiranja ko-
loradskega hrošča? Do danes ostaja koloradski hrošč, ki že s svojim 
poimenovanjem nakazuje svojo »tujerodnost«, sinonim grožnje, ki jo 
človeku predstavlja invazivna tujerodna vrsta. Od tedaj je minilo več 
kot pol stoletja in zaradi boljših prometnih povezav, dostopnejših sred-
stev prevoza in globalizacije trgovine se število invazivnih tujerodnih 
vrst tudi izredno hitro povečuje. Vrste, ki jih je v novo okolje, v katerem 
prej niso bile prisotne, naselil človek, imenujemo tujerodne vrste. Ti-
ste tujerodne vrste, ki povzročajo ali pa potencialno lahko povzročijo 
škodo v okolju, imenujemo invazivne tujerodne vrste ali krajše invaziv-
ke. Njihove glavne značilnosti so hitra rast in razmnoževanje, kratko 
obdobje rasti, zgodnje cvetenje in semenitev, veliko število semen ali 
plodov ter odpornost proti boleznim in škodljivcem. Vrste, ki se je že 
prilagodila na novo okolje in se v njem razmnožuje, skoraj ni več mo-
goče odstraniti iz okolja. 
Tudi na območju Krajinskega parka Ljubljansko barje v zadnjih letih 
opažamo vse večjo razširjenost tujerodnih in tudi invazivnih vrst. Tre-
nutno je na Barju največ kanadske in orjaške zlate rozge (Solidago ca-
nadensis sp., Solidago gigantea). Najdemo jo ob cestah in železnicah 
in drugih ruderalnih mestih, na opuščenih njivah in ob bregovih vodo-
tokov. Razmnožuje se s pomočjo semen na dolge razdalje, njen sestoj 
pa se veča tudi s pomočjo podzemnih poganjkov. Vse več se pojavlja 
tudi japonskega dresnika (Fallopia japonica), ki je uvrščen med 100 
najbolj invazivnih rastlin sveta. Najraje naseljuje zmerno vlažna rasti-
šča, najpogosteje ob rekah in potokih. Največ ga najdemo ob cestah, 
železniških progah, ob bregovih rek in potokov, na zapuščenih obde-
lovalnih ali stavbnih zemljiščih, vendar se zaradi svoje izredne konku-
renčnosti vse bolj vključuje v naravno rastje, kjer izpodriva domorodne 

rastline in tako spreminja videz krajine in negativno vpliva na biotsko 
pestrost. Korenike japonskega dresnika lahko prodrejo skozi pet centi-
metrov debele plasti asfalta, zato ima lahko negativen vpliv na stavbe 
in druge objekte, kot so ceste, nasipi, jezovi itd. Zaradi invazivnosti lah-
ko hitro preraste tudi obdelovalne površine, zlasti travnike, ki jih ne ko-
sijo redno. Največ težav z zdravjem pa povzroča tudi na Ljubljanskem 
barju izredno močno razširjena ambrozija (Ambrosia artemisiifolia), 
imenovana tudi žvrklja. Najdemo jo ob vseh cestah v strnjenih sestojih, 
pojavlja pa se tudi kot plevel med koruzo. Cveti več mesecev, njen pe-
lod pa je močno alergen. 
Invazivne tujerodne vrste so danes ena največjih groženj za biotsko ra-
znovrstnost, saj izpodrivajo domorodne rastline, s svojimi homogeni-
mi sestoji pa rušijo naravno ravnovesje ekosistemov. Tujerodne vrste 
lahko prenašajo bolezni in parazite, na katere domorodne vrste niso 
odporne ali prilagojene. Lahko prihaja tudi do gospodarske škode, saj 
namnožitev posamezne vrste vpliva na zmanjšan pridelek, izginjanje 
komercialno izkoriščanih vrst ali pa ko je treba zaradi neke vrste spre-
meniti načine ravnanj (pogostejša košnja, bolj zahtevni in pogostejša 
čiščenja in popravila itd.).

KP Ljubljansko barje

Obvestilo
Dobrodelni županov sklad občine Brezovica obvešča, da imajo na 

voljo še dva malo rabljena računalnika, ki ju je doniralo Športno dru-
štvo Brezovica in bi ju radi podarili dvema učencema ali dijakoma. Pro-
šnje sprejemajo še vse do 15. novembra 2011, na naslov Dobrodelni 
županov sklad občine Brezovica, Tržaška 390, Brezovica (ga. Susman). 
O dodelitvi bo odločal upravni odbor Dobrodelnega županovega skla-
da na svoji novembrski seji. 
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26. oktober - 6. november 2011
vsak dan od 9. do 20. ure

ČAROVNIŠKE DELAVNICE
z demonskimi prijateljicami

V  igralnici z demonskimi prijateljicami bomo pripravili pravi lepotilni salon za 
male čarovnice, prikazovali bomo najnovejše sinhronizirane risane filme,vsak dan 

ob 17.00 uri vas pričakujemo v čarovniški ustvarjalnici v kateri bomo izdelovali 
strahce, duhce, klobuke, očala  in še mnogo strašnih stvari. Strašljivo vabljeni!

monster high barjanski 202x137.i1   1 16.10.2011   19:35:44

Spremenjene frekvence oddajanja tv signala
Gledalce, ki sprejemajo digitalni signal preko strešne ali sobne 

antene signal DVB-T multipleksa A (TV SLO 1, TV SLO 2, TV SLO 3, 
POP TV, A KANAL, VAŠ KANAL) obveščamo, da bodo spremenjene 
frekvence oddajanja na naslednjih oddajniških lokacijah:

DATUM
PREGLASITVE ODDAJNIK TRENUTNI

KANAL
NOVI

KANAL

ponedeljek, 17. oktober 
2011

Borovnica 37 32

torek, 18. oktober 2011 Ortnek 37 32

torek, 25. oktober 2011 Krim 37 32

Kočevje 45 32

Fara 45 32

Kuželj 32 27

Predvidoma bodo prekinitve ob preglaševanju v dopoldanskem 
času, na novem kanalu pa se bo oddajanje pričelo v popoldanskem 
času.

Gledalce prosimo, da v kolikor bo potrebno, nastavijo ustrezni ka-
nal na DVB-T sprejemnikih oziroma pretvornikih. Najlažje to storijo s 
ponovnim zagonom samodejnega iskanja programov.

Z lokacije Krim že oddajamo signal na 32. kanalu, tako da lahko 
gledalci že sedaj nastavijo signal na ta kanal.

Več informacij je na www.rtvslo.si ali telefonski številki 01 475 27 
81.

Služba za odnose z javnostjo
RTV Slovenija

98 slovenskih narodnih noš na ogled v Vnanjih 
Goricah

Folklorna skupina Rožmarin iz Vnanjih Goric je ob praznovanju ob-
činskega praznika in 30. obletnici delovanja društva otvorila razstavo 
Ladine Korbar. Ta je v glini predstavila oblačila naših prednikov, ki so 
bila v Domu krajanov Vnanje Gorice na ogled do 9. oktobra. Sicer pa 
so ob tej priložnosti Rožmarini predstavili tudi koledar za leto 2012 s 
fotografijami slovenskih folklornih kostumov, prireditev pa so pope-
strili še s folklornim glasbeno - plesnim programom. 

Osemindevetdeset realističnih glinenih figuric, ki upodabljajo pe-
strost in bogastvo slovenske oblačilne dediščine iz 19. stoletja, je iz-
delala Ladina Korbar, ki je s svojimi izdelki gostovala že na 18 skupin-
skih razstavah, med drugim tudi v Mestni hiši v Haagu in dvakrat v 
DZ Republike Slovenije, avtorica pa je svoje umetnine poleg tega pred-
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Mirno in spokojno si zaspal, 
V večen sen od nas odpotoval,
Prazen dom je in dvorišče,
Naše oko zaman te išče,
Ni več tvojega smehljaja,
Le delo tvojih rok ostaja.

ZAHVALA
V 82. letu se je od nas poslovil naš dragi ata

IVAN BURGER
iz Vnanjih Goric

10. 4. 1929 - 18. 9. 2011

Ob bolečem spoznanju, da smo se za vedno poslovili od našega ata, se 
iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem, sosedom in 
sodelavcem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše. Hv-
ala osebju UKC in patronažni sestri za vsestransko pomoč. Hvala gospodu 
župniku Janezu Mihelčiču za obiske ob prvih petkih in poslovilno sveto mašo. 
Hvala društvu Tulipan in zahvala tudi pogrebni službi Pieta za dostojanstve-
no slovo. Posebna zahvala gre lovski družini Brezovica ter sosednjim lovskim 
družinam, rogistom in pevcem za ganljiv poslovilni obred. Hvala Vam.

  Žalujoči domači

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega 

brata, strica in svaka 

IGNACIJA MARINKA 
iz Vnanjih Goric

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje, sveče, darove cerkvi in darovane maše. Hvala gasil-
cem PGD Vnanje Gorice za lepo izvedeno pogrebno slovesnost ter poslovilni 
govor, društvu upokojencev, gospodu župniku za opravljen pogrebni obred 
ter pogrebni službi Pieta.
Posebna zahvala gre tudi dr. Katarini Planinec ter sestri Valeriji za dolgoletno 
skrb za njegovo zdravje. Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti in se ga boste spominjali.

Vsi njegovi

ZAHVALA
V 70. letu starosti nas 

je tiho zapustil 

VOJKO GAJSER 
iz Vnanjih Goric

Iskreno se zahvaljujemo za podporo vsem sorodnikom, sosedom in pri-
jateljem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. Hvala za darovano cvetje in 
sveče. Zahvaljujemo se zdravniškemu osebju Onkološkega inštituta Lju-
bljana, dr. Rotarjevi, upokojenskemu društvu Tulipan in Društvu malih živali 
Vrhnika. 

Vsi njegovi

stavila še na 33 samostojnih razstavah. Doslej je ustvarila že več kot 
tisoč petsto figuric in z njimi prikazala oblačilno kulturo iz obdobja od 
15. do 20. stoletja, mnoge med njimi pa so bila izbrana za vrhunska 
protokolarna darila in so svoje mesto dobila v vitrinah po vsem svetu. 
Na tokratni razstavi z naslovom »V glini predstavljena oblačila naših 
prednikov« je Korbarjeva predstavila Slovenijo v malem: »Figure sem 
poskušala razdeliti smiselno po pokrajinah,« je povedala avtorica.

Delo Ladine Korbar je predstavil novinar in publicist Matjaž Bro-
jan, ki je dejal: »Dinko Korbar afirmirajo njeni kipci, lutke, sohe v no-
šah slovenskih krajev in pokrajin. Te noše, njihovo poreklo preteklosti, 
značilnosti in druge zanimivosti, ki jih zadevajo, je Dinka raziskala do 
te mere, da je sedaj pred nami obsežno razkošje vseh mogočih obla-
čilnih danosti, v kakršne so se odevali Slovenci, to je Kranjci preteklo-
sti, v delu in praznovanju, pozimi in poleti, spomladi in jeseni, v take 
noše pač, kot jih je narekoval tudi siceršnji socialni utrip ali status.« 
In resnično, na razstavi smo lahko občudovali in spoznali lepoto in 
svojevrstnost slovenske kulturne obleke. 

Sicer pa so Rožmarini slovensko kulturno dediščino oživeli tudi na 
odru, kjer so se predstavili s plesom in glasbo ter oblačilno podobo 
prednikov. »Da bo razstava poleg oblike dobila tudi smisel, vam bomo 
skozi nekaj korakov ljudskega plesa in glasbe, od Prekmurja, Primor-
ske in Trnovega približali živo tradicijo ohranjanja godčevske, plesne in 
kostumske podobe,« je povedal predsednik FS Rožmarin Andrej Ku-
nej. Na odru so se zavrteli plesalci v živopisanih oblačilih ob spremljavi 
godcev. 

Sicer pa letošnje leto Folklorna skupina Rožmarin praznuje visok 
trideseti jubilej. Ob tej priložnosti so obiskovalcem predstavili koledar 
za leto 2012, na katerem so na 13 listih velikega formata upodobljene 
kostumske pokrajinske podobe njihove skupine. Kot je pojasnil Kunej, 
so s koledarjem želeli pokazati lepoto kostumov, del ljudskih običajev 
in sožitje s prostorom, v katerega so umeščene, hkrati pa želijo s pro-
dajo koledarjev zbrati sredstva, da bodo svojo obletnico lahko prosla-
vili v obsegu, ki si ga zasluži.

Vesna Erjavec

V Vrbici se je srečalo 160 pohodnikov
Pisana družba pohodnikov iz barjanskih in zalednih občin se je tudi 

letos zbrala na tradicionalnem srečanju v Vrbici, kjer je tudi geografsko 
stičišče občin Brezovica, Ig, Velike Lašče in Cerknica. Tokrat je srečanje 
potekalo že enajstič, letos v organizaciji Občine Ig in TD Iška vas ter 
društva Claustra Alpium Iuliarum. Na Vrbici se je v soboto, 24. sep-
tembra, zbralo kar 160 pohodnikov, ki so se tudi po skupnem pohodu 
v popoldanskem času družili v Iški vasi.

Lani je zaradi močnih nalivov in poplav, ki so pustošile tudi na tem 
območju, prireditev odpadla, letos pa je bilo vreme organizatorjem 
naklonjeno. Pohod je tokrat potekal v organizaciji občine Ig in društva 
Claustra Alpium Iuliarum, pomagali pa so jim tudi člani Turističnega 
društva Iška vas. Pohodniki so se zgodaj zjutraj zbrali v posamezni ob-
čini in od tam krenili do Vrbice. Letošnji pohod so pohodniki iz Bre-
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KOLEDAR 
4.11.2011 18.00 KD Podpeč Turnir v šahu na 10 minut na igralca

9.11.2011 6.30 Z Brezovice Izlet za veterane na Mirno peč (prijave na 041 795 006 Marko Goršič)

9.11.2011 18.00 Knjižnica Brezovica Pravljična urica »Fižolina«

12.11. 2011 18.00 KD Podpeč Martinovanje pod ogrevanim šotorom z ansamblom Pogum

15.11.2011 19.30 Knjižnica Brezovica Knjižni klub »Annina poroka«

17.11.2011 17.30 Modra dvorana Družabno izobraževalni dogodek in okrogla miza o energiji

18.11.2011 7:00 Vrtci Brezovica Tradicionalni slovenski zajtrk v vrtcih

23.11.2011 17.00 Knjižnica Brezovica Ustvarjalno poučna delavnica »Spoznajmo Barjance«

Podatke o prireditvi, ki jo pripravljate, nam lahko pošljete na elektronski naslov admin@brezovica.si ali jo s posebnim 
obrazcem vpišete na spletni strani Občine Brezovica, www.brezovica.si . 

Vaša prireditev bo objavljena na občinski spletni strani in v Barjanskem listu. 
Več podatkov o posamezni prireditvi najdete tudi na www.brezovica.si 

N A S L E D N J A  Š T E V I L K A  P R E D V I D O M A  I Z I D E  2 5 .  1 1 .  2 0 1 1 .  P R I S P E V K E 
S P R E J E M A M O  D O  1 6 .  1 1 .  2 0 1 1 ,  O G L A S E  P A  D O  Z A P O L N I T V E  P R O S T O R A .

Uprava Občine Brezovica

Telefon: 01 3601 770 | Fax: 01 3601 771
Uradne ure: ponedeljek: od 9:00 do 12:00 | sreda: od 9:00 do 12:00 | od 14:00 do 17:00 | petek: od 9:00 do 13:00

zovice začeli v Rakitni, iz Osredka so se na Vrbico podali Cerkničani, iz 
Krvave peči pa občani Iga in Velikih Lašč. 

Ob sotočju potokov Iške in Zale so se zbrali ob desetih dopoldne, 
od koder so pot nadaljevali do Iškega vintgarja. Od tam so jih po več 
kot štiriurnem pohodu na prireditveni prostor pripeljali kar trije avto-
busi. »Na produ«, kot prostoru pravijo domačini iz Iške vasi, so poho-
dnikom pripravili zaključek srečanja s pogostitvijo in krajšim kulturnim 
programom. Člani TD Iška vas so poskrbeli za okusen gozdarski golaž 
in sladke dobrote domačih gospodinj. Da je bil sprejem še bolj topel, 
so poskrbeli župan Iga Janez Cimperman, ki je vse zbrane lepo poz-
dravil, pozdravom in čestitkam pa se je pridružila tudi Alenka Jeraj kot 
predstavnica društva Claustra Alpium Iuliarum. 

Okoli 160 pohodnikov je nato uživalo v krajšem kulturnem pro-
gramu, ki so ga s pesmijo sooblikovali otroci Podružnične osnovne 
šole Iška vas in harmonikarji, za dobro mero smeha pa je poskrbel 
humorist. Tako so se pohodniki tudi v popoldanskih urah družili in 
izmenjali izkušnje. Prihodnje leto bo srečanje štirih občin potekalo v 
Krvavi peči.

Vesna Novak

Ustanovljena Skupnost naravnih parkov Slo-
venije

V četrtek, 20. oktobra, so na sedežu Krajinskega parka Ljubljansko 
Barje v Notranjih Goricah dogovor o tesnejšem medsebojnem sodelova-
nju podpisali direktorji vseh slovenskih naravnih parkov z upravljavcem.

Dogovor so podpisali direktorji Triglavskega narodnega parka, Par-

ka Škocjanske jame, Kozjanskega parka, Notranjskega regijskega par-
ka, Krajinskega parka Logarska dolina, Strunjan, Sečoveljske soline, 
Goričko, Kolpa, Naravnega rezervata Škocjanski zatok in domačega 
Krajnskega parka Ljubljansko Barje. Sodelovanje in medsebojna po-
moč med parki bo prispevala k večji prepoznavnosti in učinkovitosti 
upravljanja vseh zavarovanih območij v Sloveniji, k poenotenju metod 
dela in racionalizaciji upravljanja. Direktorji in ostali zaposleni v slo-
venski parkih so se na uradnem sestanku na sedežu najmlajšega par-
ka Ljubljansko barje zbrali prvič, ob tem pa poudarili pomembnost 
medsebojnega povezovanja in priložnost za oblikovanje skupnih stališč 
do pomembnejših vprašanj ohranjanja narave, s čimer pričakujejo tudi 
večjo prepoznavnost in moč pri uveljavljenju strokovnih stališč.

Orion

Predčasne volitve poslank in poslancev v 
Državni zbor Republike Slovenije 

Za predčasne volitve poslank in poslancev v Državni zbor Republike 
Slovenije, ki bodo 4. decembra 2011, bo Občina Brezovica v občinskem 
glasilu vsaki politični stranki, ki bo kandidirala na volitvah, namenila 
poseben prostor. Vsaka stranka bo imela v Barjanskem listu na voljo 
do ½ strani, dimenzije 202 x 137 mm (dolžina x višina). Material lahko 
pripravite v formatu pdf ali jpg oziroma v obliki besedila in logotipa ali 
grafike, v kvaliteti za tisk (300 dpi), in jih oddate po elektronski pošti 
barjanskilist@brezovica.si, najkasneje do 16. novembra 2011.

Občina Brezovica


